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БСП на балотаж в Благоевград
Кандидатът за кмет на Благоевград Румен Томов, подкрепен

от БСП, спечели 28,6% срещу кандидата на “Има такъв народ”
Илко Стоянов. Те отстраниха ГЕРБ от кметската надпревара.

Стр. 2

Увеличават всички
пенсии с 50 лева

НОИ предлага трайно
увеличение на всички пен-
сии с 50 лева вместо изпла-
щането на досегашната до-
бавка, съобщи финансовият
министър Асен Василев.
Целта е да има предвиди-
мост, а не разходът да се

прави месец за месец и все-
ки път да се търсят пари.

Социалният министър
Гълъб Донев обясни, че не
е привърженик пенсиите да
се преизчисляват спрямо
осигурителния доход през
2018 г., защото по тази фор-

Вместо месечните добавки сумите
да се вдигнат трайно, предлага НОИ

мула най-нискодоходните
пенсионери ще получат уве-
личение само от 10-15 лева.

Тристранният съвет
одобри и промени в мяр-
ката 60/40 за бизнеса. При
спад на фирмения оборот
с 30% държавата поема

50% от осигуровките на
служителите, а при спад
от 40% компенсацията е
60%. Държавната помощ
ще се прилага и през юни,
и през юли.
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ЕРБ са трети на вота в Благоев-
град. Това е голямата новина от
проведените там частични местни
избори. В битката за кметския
пост на балотаж отиват предста-
вителят на “Има такъв народ” Илко
Стоянов и независимият Румен
Томов, подкрепен от БСП.

Значи можело! Мантрата за не-
победимата партия на Бойко Бо-
рисов се спука като детски балон.
А като каръшки “бонус” към нея
този път бе присламчена и ВМРО.
Вярно, че е спекулативно и неко-
ректно да се пренасят тези резул-
тати механично към предстоящите
парламентарни избори на 11 юли,
но случаят е показателен в много
отношения, които си струва да
бъдат анализирани.

Изненадващо ниската избира-
телна активност от малко над 27%
би трябвало да е сигнал към соци-
олози и политолози, че и те гре-
шат. Защото като по калъп винаги
са казвали как тя работи в полза на
статуквото. В широкия смисъл на
това понятие статуквото се
свързва с управлението на ГЕРБ,
които дълги години държаха Бла-
гоевград като своя крепост. Значи
ли това, че при ниска активност е
възможна подобна изненада на 11
юли?  Ако е така, никакви партий-
ни “делегации” с големци от Со-
фия не са в състояние да спрат
промяната.
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Валентин ГЕОРГИЕВ

Машините за гласуване тръгнаха за секциите в чужбина. Вчера 238 от общо 421 бяха
пратени извън страната, а днес ще приключи превозването и на останалите устройства

Европейската левица
посочи изхода
от КОВИД-кризата

Стр. 6 и 12

Посрещат Джулая
с гвардейския
оркестър
в Лозенец

МОН е
финансирало
училища по
втория начин

СНИМКА БГНЕС
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„Тракия” е

най-смъртоносната

магистрала
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НОИ предлага добавката
от 50 лв. да влезе в пенсиите
Тристранката одобри промени в мярката 60/40 и удължаването на помощта през юни и юли

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Заседанието на Националния съвет за тристранно
сътрудничество бе свикано извънредно заради
удължаването на антикризисната мярка за бизнеса 60/40

Автомагистрала “Тракия”
е най-смъртоносната у нас,
показва изследване на Инсти-
тута за пътна безопасност.
108 души са загинали на нея
между 2017 и 2020 г. Ранени-
те за същия период са 1080
души. В същото време на
всички останали магистрали
за този период живота си са
изгубили общо 74 души, а
пострадалите са 603.

България е единствената
страна в ЕС, при която се
отчита увеличение на жерт-

Вариант на НОИ за преизчисление
на пенсиите предвижда месечната добав-
ка от 50 лв. да залегне трайно в сумата.
Финансовото министерство иска предви-
димост, а не този разход да се прави
месец за месец и всеки път да се търсят
пари, съобщи финансовият министър
Асен Василев след заседанието на Наци-
оналния съвет за тристранно сътрудни-
чество, свикан извънредно заради удължа-
ването на антикризисната мярка за биз-
неса 60/40. Социалният министър Гълъб
Донев обясни, че не е привърженик пен-
сиите да се преизчисляват спрямо осигу-
рителния доход през 2018 г., защото по
тази формула най-нискодоходните пен-
сионери ще получат само по 10-15 лв.

В първата седмица на юли ще има по-
голяма яснота за актуализацията на бю-
джета, ще бъдат включени и мерки за
подпомагане на бизнеса при трета вълна
от КОВИД-19 през есента, които ще се
задействат при заболеваемост, обяви
Василев. “В зависимост от нивото на
заболеваемост - дали сме в зелена зона,
жълта, оранжева и т.н., ще излезе заповед
на здравния министър, която ясно да казва
какво означава това за бизнес, за учили-
ща и всичко останало. Целта е мерките
да не се вземат от днес за утре, а да има
предвидимост до края на годината”, по-
ясни финансовият министър.

Тристранният съвет одобри проме-
ни в мярката 60/40 и удължаване на дей-

ствието й през юни и юли, което ще
струва на бюджета 120 млн. лв., съобщи
Донев. Измененията предвиждат при
спад на оборота над 30% държавата да
подпомогне 50% от осигурителния до-
ход за лицата, включени и попадащи в
икономически дейности, а при спад над
40% фирмите да продължат да получа-
ват компенсации за заплатите на служи-
телите си в размер на 60% от осигури-

телния доход за април.
Промените в мярката принципно

бяха подкрепени от работодателските ор-
ганизации в НСТС. Според шефа на
АИКБ Васил Велев не е достатъчна под-
крепата за най-силно засегнатите секто-
ри - хотелиерство, ресторантьорство и
железопътен транспорт. Той предложи
мярката да обхване и пътническия възду-
шен транспорт. За различен подход към

туризма и транспорта настояха от БСК
и КРИБ. Председателят на БТПП Цве-
тан Симеонов поиска 60/40 да се прила-
га до края на годината.

Ася Гонева от КНСБ заяви подкрепа
към новия дизайн на мярката. Синди-
катът обаче приема промените като вре-
менни и разчита да има следваща мярка,
която да бъде трайна, опростена и
достъпна за всички предприятия, бизне-
си и хора. КТ “Подкрепа” не подкрепя
промените, защото ключов сектор като
мините не попада в постановлението,
каза синдикалният експерт Ваня Григо-
рова. “КТ “Подкрепа” няма да бъде па-
раван на вече взети решения. Няма же-
лание през нито една мярка да се случи
укрепването на минния сектор”, заяви
тя. Според нея чрез намаляване на ДДС
от 20 на 9% тази година държавата губи
от някои бизнеси 234 млн. лв. Тя при-
помни, че се готви съкращение на 2000
миньори. “Или ще запазим една от ос-
новните си мощности, която гарантира
енергийната стабилност - ТЕЦ “Марица
Изток 2”, или ще останем без ток през
зимата”, отсече Григорова.

“Дизайнът на мярката е изготвен по
предложенията на социалните партньо-
ри, но е невъзможно да влязат всички.
Новоназначените работници и служите-
ли не са обект на тази мярка, но могат да
са на друга”, обясни социалният зам.-
министър Лазар Лазаров.

По-високи резултати и повече ученици
с 0 т. на изпита след VII клас

По-висок среден успех и
повече ученици с 0 точки е
резултатът от Националното
външно оценяване след VII
клас. С оценките по матема-
тика и български език и лите-
ратура (БЕЛ), които излязоха
вчера, се влиза в гимназии.

Средният успех по
български език е 53,86 точки
от максимум 100, но въпре-
ки положителната тенденция
по математика се запазва
доста нисък -37,94 точки, от-
белязват от МОН.

Само трима седмоклас-
ници са пълни отличници и
по двата предмета, 14 са със
100 точки по БЕЛ, което е
близо двойно повече от ми-

налата година. За сметка на
това с максимум точки по
математика са двойно по-
малко деца - 152. Абсолют-
ните двойкаджии също рас-
тат - над 420 са с 0 точки по
един от предметите.

Задачите със затворени от-
говори явно са били доста по-
лесни от миналогодишните,
тъй като децата с максимален
брой точки от тях са двойно
повече и по двата предмета.

Според експертите прераз-
казът на разказа “Череши” от
Захари Карабашлиев като
цяло не е затруднил ученици-
те. Те са предали текста, ма-
кар и невинаги подробно и
често без да прилагат книжов-

ноезиковите правила. Повече
от половината не умеят да
оформят текст графично. Едва
един от всеки четирима обаче
открива повечето или всички
грешки в текст. Над полови-
ната от учениците не разчи-
тат внушенията в откъс от
изучавана творба.

По традиция с високи ре-
зултати и по двата предмета
са София, Смолян, Варна и
Русе, на опашката са Сливен,
Видин и Шумен. Софийската
математическа гимназия ог-
лавява класациите и по двата
предмета, а след нея се на-
реждат само математически
училища от страната и две
частни.

Националният център по заразни и паразитни болести
потвърди, че в страната са открити седем нови случая на индий-
ския вариант Делта на коронавируса и един случай на Бета, изве-
стен като южноафрикански вариант.  Седмината заразени са слу-
жители на “Столичен електротранспорт”, като един от тях е пре-
минал лечение в спешната болница “Пирогов”. Трима от тях са
шофьори. Носителят на южноафриканския щам е мъж, временно
пребиваващ в София, който е излекуван. Индийският вариант се
предава с около 60% по-лесно от британския вариант, който пък
се предаваше доста по-лесно от изходния, подчерта проф. Хрис-
това. Главният здравен инспектор Ангел Кунчев обясни, че очак-
ванията на големите държави са още през юли Делта вариантът да
премине 50 на сто положителност от всички проби, а по-късно
над 80 на сто. Той засяга по-ниска възрастова група, няма особена
разлика в тежестта на протичане, 60 на сто по-заразен е, което
означава, че 60 процента по-малко от вируса са достатъчни, за да
се случи заразяването. Според Кунчев е притеснително, че в някои
държави това ще съвпадне с началото на учебната година.

7 служители на „Столичен
електротранспорт”
са с вариант Делта

Административният съд в София спря издаването на заповед от
ДНСК за спиране на строежа на небостъргача “Златен век” в София,
съобщиха от компанията строител “Артекс”. Решението е от 25
юни и дава право строителството да продължи. Съдът е приел, че
предявеният от “Артекс” установителен иск за валидността на
разрешението за строеж е допустим, а представените доказателства
установяват неговата вероятна основателност. Според съда после-
дващо евентуално незаконосъобразно спиране на строежа ще при-
чини значителни и трудно поправими вреди за дружеството. Реше-
нието може да бъде обжалвано в 7-дневен срок пред Върховния
административен съд. Миналата седмица новият шеф на ДНСК
Влади Калинов обяви, че ще издаде нова заповед за спиране на
строежа. Според Калинов документацията е ясна, а решението на
съда не обсъжда срока за строеж, а заповедта на неговия предше-
ственик, която е за неспазване на строителния план.

Съдът разреши строежът
на „Златен век” да продължи

„Тракия” е най-смъртоносната
магистрала у нас

вите на пътя с повече от 40%
от май тази година спрямо
2020 г. От представена карта
на черните пътища в Бълга-
рия става ясно, че път I-5,
който включва отсечката
Русе-Бяла, е отнел живота на
80 души при 1301 катастро-
фи. Следващ в черната класа-
ция е път I-1 от Видин до
Кулата с 50 жертви, а по 25
са загиналите в отсечките
Български извор-Микре и
Пловдив-Асеновград.

През последните 10 годи-

ни рискът да загинеш при
пътно-транспортно произше-
ствие у нас е един от най-ви-
соките в целия Европейски
съюз. Въпреки това страната
има най-високата разрешена
скорост на автомагистрала в
цяла Европа - 140 км/ч. От
института определят като бе-
зотговорно и непрофесионал-
но мълчанието на държавните
институции за решението от
2012 г. за увеличаване на мак-
симално допустимата скорост
на магистралите.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Бойко Борисов продължава
да живее в свой свят, в който

единствен враг му е президентът

Роден на 29.06.1925 г.
От сърце Ви желаем много здраве и сили

за справяне с изпитанията и в името на со-
циалистическите и антифашистки идеи, кои-
то заедно отстояваме!

Другарите от Български антифашист-
ки съюз

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН 

на

АКАД. ПЕТЪР

ЧЕРВЕНЯКОВ

Енергията на хората е
голяма, те искат смяна на
модела, искат промяна и
да имат по-сигурен и
справедлив живот, каза
водачът на видинската
листа на “БСП за Бълга-
рия” Филип Попов. Той и
кандидати за народни
представители от левица-
та бяха в Брегово, за да
обсъдят с местните про-
блемите на региона. Сво-
еобразен домакин бе тре-
тата в листата на БСП
Аня Ангелова, която ог-
лавява социалистите в гра-

Ивелина Димитрова е подала
оставка като член на Съвета за еле-
ктронни медии, стана ясно от съоб-
щение на прессекретариата на пре-
зидента Румен Радев. Тя бе член на
СЕМ от квотата на държавния глава
от лятото на 2018 г. “Със своята
работа Димитрова оправда довери-
ето на президентската институция и
на обществото в усилията за
утвърждаване на плурализма, про-
фесионалните стандарти и журна-
листическата етика в медийната сре-
да в България. Президентската ин-
ституция смята, че всеки опит за по-
литизирането на дейността на СЕМ
е в ущърб на обществото”, лаконич-
ни са от “Дондуков” 2.

БСП и “Има такъв народ”
(ИТН) отстраниха ГЕРБ от кмет-
ската надпревара в Благоевград.
Частичните местни избори, ко-
ито се проведоха в неделя, не
излъчиха краен победител и на
балотаж отиват независимият
кандидат, подкрепен от БСП,
Румен Томов и кандидатът на
ИТН Илко Стоянов. На първия
тур Томов спечели 28,6% или
5200 гласа, а за човека на Слави
Трифонов са гласували 6400
избиратели. Трети остана дос-
корошният председател на об-
щинския съвет Андон Тодоров,
състезавал се като независим с
подкрепата на ГЕРБ. Той събра

БСП и ИТН отстраниха ГЕРБ
от кметския вот в Благоевград

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Президентът Румен Радев удостои с плакет “Св. св. Кирил и Методий”
Детския радиохор на Българското национално радио. Отличието е за
изключителен принос към развитието и популяризирането на българското
изкуство и култура и по повод 60-годишнината на хора

Машинното гласуване не създаде никакви проблеми на избирателите, категорични са от ОИК

едва 3400 гласа, което с е близо
10% по-малко от Томов. “Това
ще е битка на новото срещу ста-
рото”, заяви кандидатът на ИТН
след първия тур. “Ако хората
оценят стореното от мен, ще по-
бедя отново”, коментира Томов.

Вотът събра едва 27,6% из-
бирателна активност. Тя е око-

ло два пъти по-малка спрямо
редовните избори в Благоевград
през 2019 г. Най-ниска - 15 на
сто, беше активността в ромски-
те секции.

Машинното гласуване, кое-
то за първи път бе тествано в
масов вариант след промените в
изборното законодателство, не
създаде проблеми. От местната
ОИК коментираха, че хората са
се справили изключително доб-
ре. С машини се гласуваше в 120
секции. На 54 места бяха инста-
лирани по две устройства, а хар-
тиен вот се проведе само в 20
малки секции.

Лидерът на БСП Корнелия

Нинова поздрави Румен Томов
и благоевградските социалисти
с изборния резултат. Подкрепе-
те Томов, за да има сигурност в
промяната с грижа за града и за
всеки от вас, призова тя. По
думите й разликата между два-
мата кандидати е напълно пре-
одолима. “Промяната в Благо-

евград започна още през 2019 г.,
когато Томов победи кандидата
на ГЕРБ и стана кмет. Сега тряб-
ва да я продължи”, категорична
е Нинова.

На балотаж отива и Иван
Божков, кандидат за кмет на
“БСП за България” на село
Помидово, община Лисичово.

На втори тур той ще се изпра-
ви срещу кандидата на ГЕРБ
Мариана Йорданова. Божков
има 40% подкрепа, а конку-
рентката му - 30 на сто. От
надпреварата в селото е отпад-
нал кандидатът на ДПС Тодор
Йорданов.

По повод изключилата ма-

шина в с. Сърница от ЦИК
обясниха, че времето навсякъ-
де е било еднакво горещо и
няма категорична информация,
че устройството е спряло да
работи заради високата темпе-
ратура. Причината била, че
повече от 5 минути никой не е
гласувал на него.

По-късно стана ясно, че Димит-
рова си тръгва заради влошената ко-
муникация с останалите членове и
обвиненията в политически прист-
растия. В интервю за БТА тя споде-
ля, че е взела решението след заседа-
ния, на които “всичко се слагаше
през политическата призма и бях
остро нападана, че имам политиче-
ски пристрастия, че не съм обектив-
на, че не гледам професионално”.
“СЕМ пропусна момента да влезе в
ролята на медиатор, да проведе от-
крит диалог с един сериозен мони-
торингов анализ на фона на общест-
вено недоволство срещу СЕМ и
казусите, свързани с министъра на
културата и генералния директор на

БНТ”, казва Димитрова в отворено
писмо. Тя допълва, че последният
мониторингов доклад на СЕМ по
повод предната предизборна кампа-
ния, както и този на външните на-
блюдатели отчита тревожни данни,
но желанието за широк професио-
нален разговор е останало само в
протоколите.

В СЕМ остават София Владими-
рова и Розита Михайлова-Еленова,
които са парламентарна квота на
ГЕРБ и БДЦ. През 2019 г. ГЕРБ
решиха да изпратят в СЕМ неизве-
стната в медийните среди Галина
Георгиева. Председател на СЕМ е
Бетина Жотева, която е от квотата
на президента Росен Плевнелиев.

Ивелина Димитрова напуска СЕМ

да и е общински съветник
от левицата. Бяха обсъде-
ни приоритетите, заложе-
ни в програмата за управ-
ление и развитие на реги-
она - изграждане на напо-
ителна система и на логи-
стични складове, както
възможността за износ и
внос на хранителни про-
дукти на ГКПП Брегово-
Неготин. Пунктът е един-
ствен на територията на
Северозападна България, а
сега товари с хранителни
продукти се изнасят само
на Калотина, уточняват

местните. Попов смята,
че потенциалът на поре-
чието на река Дунав тряб-
ва да бъде съобразен с це-
лите и приоритетите на
Дунавската стратегия, да
се работи за трансгранич-
но междурегионално и
международно сътрудни-
чество.

Водачката на листата
на БСП в Смолян Петя
Михалевска изслуша про-
блемите на хората от Де-
вин, Триград и селата Ке-
стен и Жребево. Заедно с
нея бяха евродепутатката

Цветелина Пенкова и
председателят на Обедине-
нието на социалистките
Дора Янкова, както и кан-
дидатките за народни
представители от коалция
“БСП За България” Дия-
на Чаушева и Здравка Ка-
валова. Макар още в нача-
лото на 2019 г. ГЕРБ да са
обещали на жителите на
Кестен път, който да ги
свързва с останалата част
от региона, такъв липсва.
Местните са изолирани, а
дотам при нужда не може
да стигне дори и линейка,

възмути се Михалевска.
Според нея Триград има
накъде да развие туристи-
ческия сектор. Проблем за
девинската администра-

ция е изграждането на пре-
чиствателна станция за от-
падните септични води и
подновяването на ВиК ин-
сталациите.

Филип Попов призова за справедливост и градеж
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“Недопустимо е цената на
топлата вода и парното да се
превръщат в заложник на про-
гнози, откъснати от реалнос-
тите на пазара”. Това пише
омбудсманът Диана Ковачева
в становището си до Комисия-
та за енергийно и водно регу-
лиране (КЕВР) по повод заяве-
ните от регулатора намерения
за драстично увеличение на
цените на топлинната енергия
за новия регулаторен период
от 1 юли 2021 г. Според него
освен обективните фактори на
международните пазари, дейст-
ващата наредба 5 за регулира-
не на цените на топлинната
енергия създава предпоставки
за дълбоко изкривяване на це-
нообразуването във вреда на

Цените на жилищата
в София са нараснали с
двуцифрен процент на
годишна база през
първото тримесечие на
тази година, сочат дан-
ни на Националния ста-
тистически институт
(НСИ).

Столицата е лидер в
страната по най-бързо
поскъпване на жилищни-
те имоти с 11,6% на го-
дишна база, като силно
растат цените както на
новите, така и на стари-
те жилища - съответно
11,9% и 11,4%. Спрямо
края на миналата година
жилищата в София също
отчитат стабилно покач-
ване от 4,6%.

Стара Загора е на
второ място по ръст на
цените на жилищата
през първото тримесе-
чие, като те са се пови-
шили със 7% на годишна
база и с 3,4% спрямо

България отново не
успява да привлече инте-
реса на чуждите туристи,
въпреки че е в зелената
зона по разпространение
на коронавируса. Това
става ясно от коментар на
Константин Занков от
Института за анализ и
оценка на туризма пред
БНТ. Съседните Гърция и
Турция са предпочитани
от туристите. Причината
е ранният старт на силна
лятна рекламна кампания.
Според него обаче и у нас
“картите са изиграни” по-
добре от миналата годи-
на, що се отнася до ин-
формираността и яснота-
та, която имат хотелиери-

Митничарите са разкрили нова схе-
ма за измама при внос на автомобили
от страни извън ЕС. При деклариране-
то колите са описани като катастрофи-
рали, повредени, дефектирали, наводне-
ни, ударени от градушка, с механични
проблеми и други дефекти, които не
били видими и се доказвали единствено
с техническа експертиза. По този на-
чин стойността им се намалява 10 пъти
и се пести мито и ДДС. Директорът на
Агенция “Митници” Павел Тонев е раз-
поредил проверка на декларирането на
коли от трети страни в периода между
1 януари 2019 г. и 1 юни тази година
във всички митнически учреждения,
съобщиха от ведомството. Поводът -
констатирани случаи на допускане за
внос в митнически учреждения в струк-
турата на ТД “Южна морска” на лук-
созни леки автомобили, за които е ус-
тановено, че са декларирани и приети
силно занижени митнически стойности

ДИАНА КОВАЧЕВА:

Цената на парното е заложник
на нереални прогнози
Омбудсманът настоява наредбата, определяща тарифите за топлинна енергия, да се промени

СНИМКА БГНЕС

Диана Ковачева

крайните потребители. Досе-
гашната практика е показала,
че е невъзможно КЕВР да из-
готви реалистични прогнози за
12 месеца напред за цените на
природния газ и на въглерод-
ните емисии. Доказателство за
това са прогнозите на регула-
тора за приключващия сега це-
нови период, които са били
категорично опровергани от
пазара, а това доведе до факта,
че граждани и фирми са над-
платили през сметките си за
топлинна енергия близо 29
млн. лв. за природен газ.

“Съгласно наредба 5 имен-
но дългите 12-месечни прогно-
зи на регулатора за цените на
природния газ и на въглерод-
ните емисии залягат в основа-

та на ценообразуването, като
формират около 77% от край-
ните цени на топлинната енер-
гия”, допълва Ковачева. Спо-
ред нея особено тревожно е,
че действащите правила при
ценообразуването създават
мотивация за КЕВР да се пре-
застрахова чрез завишаване на
прогнозните разходи на дру-
жествата в сектор “Топлоенер-
гетика”, с цел недопускането
на евентуални техни икономи-
чески загуби. Подобно презас-
траховане обаче е за сметка на
крайните клиенти и е абсолют-
но неприемливо, категорична
е Диана Ковачева. Тя посочва,
че и сега топлофикациите из-
мерват със средства за търгов-
ско мерене доставените коли-

чества топлинна енергия в або-
натните станции всеки месец.
Затова евентуални изменения
на цените на топлинната енер-
гия на месечна или на триме-
сечна база не би следвало да
създават проблеми за топло-
преносните предприятия.

Предстоящото увеличение
на цената на тока в България е
свързано с пандемията, спада
на добивите на нефт и газ и
сегашните усилия за възвръща-
нето на икономиката в предиш-
ните й позиции. Тази година
спиралата така е опъната, че
няма никакви възможности за
луфтове или омекотяване на
поскъпването, коментира
енергийният експерт Васко
Начев пред БТВ. Според екс-

перта поскъпването на тока
през следващите години със
сигурност ще е тенденция и
тя е свързана с тежките по-
следици за икономиката по
света като цяло.

България не успява да привлече
чуждите туристи

те, ресторантьорите и по-
требителите.

Хотелите, които са
разпознаваеми на българ-
ския пазар - работили са
с българи, имат добър
имидж, са били пълни ми-
налото лято, каза Занков.
Докато хотелите, които
разчитат на т.нар. “инду-
стриален туризъм” - ра-
ботили са с чартърни по-
лети от определени дес-
тинации, са реално нераз-
познаваеми сред българ-
ския клиент и са остана-
ли празни. Според Занков
август със сигурност ще
бъде най-пълният месец
за летния сезон по Чер-
номорието. От 20-25 юли

до 20 август ще бъде най-
силният период, каза екс-
пертът.

Редовните полети
между Русия и България
се възобновиха. Руските
медии съобщават за заси-
лен интерес към страната
ни като туристическа де-
стинация, предава БНР.
Двупосочните полети са
от Москва до София,
Варна и Бургас, от Екате-
ринбург и Ростов на Дон
до Варна и Бургас, както
и от Самара до Бургас.
Започна и продажбата на
туристически пакети,
съобщиха от Асоциация-
та на туроператорите в
Русия.

Разкриха схема за ДДС измами
при внос на коли

с цел избягване заплащането на мито и
ДДС. С цел оправдаване приемането
на митническа стойност до 10 пъти по-
ниска от реалната на аукциони и търго-
ве, в голяма част от случаите колите са
описани като “катастрофирали”, “по-
вредени”, “дефектирали”, “наводнени”,
“ударени от градушка”, както и “с ме-
ханични проблеми” и други, които не
са видими и се доказват единствено с
техническа експертиза.

Регистрирани са случаи, в които при
митническото оформяне е прилаган
снимков материал на катастрофирали
автомобили, но в хода на проверката е
установено, че те не отговарят на реал-
но представените пред митническите
учреждения. До настоящия момент в
териториалната дирекция “Южна мор-
ска” са установени 29 подобни случая,
като по предварителни данни избегна-
тите мито и ДДС за тях са в размер над
220 000 лв.

Жилищата в София са поскъпнали
с двуцифрен процент

четвъртото тримесечие
на миналата година. Русе
също изпреварва остана-
лите големи градове. Це-
ните там са нараснали с
5,3% на годишна база,
като ръстът е още по-
голям при старите жили-
ща (6,5%), докато при
новите дори е отчетен
спад (-0,9%). Само спря-
мо четвъртото тримесе-
чие на 2020 г. жилищата
в Русе са поскъпнали с
1,8%, като отново
скокът се дължи на по-
вишаването на цените на
старите жилищни имоти
с 2,8%, докато новите
жилища отчитат анало-
гичен спад.

В Пловдив цените на
жилищата са се повиши-
ли с 4,3% на годишна
база, като и тук тенден-
цията е старите жилищ-
ни имоти да поскъпват
силно (7,1%), докато при
новите ценовите равни-

ща остават почти непро-
менени (0,8%). На три-
месечна база жилищата
в Пловдив са поскъпна-
ли с 1,5%.

Ситуацията с цените
на жилищата в двата най-
големи черноморски гра-
да у нас през първото
тримесечие е била кон-
трастна. В Бургас те са
нараснали с 4,9% на го-
дишна база, докато във
Варна е регистриран
спад от 0,4%. Така мор-
ската столица единстве-
на сред шестте най-голе-
ми градове у нас отчита
спад на цените на жили-
щата през първото три-
месечие.

Общо в страната це-
ните на жилищата са се
увеличили със 7,5% на
годишна база и с 3,2%
спрямо последното три-
месечие на 2020 г., со-
чат още данните на на-
ционалната статистика.
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Значи можело

До Юпитер. И до там

ПЕТРОВДЕН. На този ден църквата чества
паметта на двамата
Христови апостоли
Петър и Павел. На Пе-
тровден се принася
жертвено животно в
чест на светеца - обик-
новено се коли “петровско пиле”. Рано сутринта
жените носят в черквата колак и ранни ябълки -
петровки. Осветени от свещеника, те носят здра-
ве. Днес е Денят на българските занаятчии. Жи-
телите на Белоградчик, Етрополе, Лясковец, Пав-
ликени и Своге също празнуват.

ДЕН НА РЕКА ДУНАВ. Отбелязва се от 2004 г.
по инициатива на Между-
народната комисия за
опазване на р. Дунав. Ре-
ката минава през десет
държави - Германия, Ав-
стрия, Словакия, Унгария,
Хърватия, Сърбия, България, Румъния, Молдова и
Украйна. Басейнът й заема общо 817 000 кв. км.
Втората по дължина река в Европа (след Волга)
е включена в списъка на няколкото най-застраше-
ни реки в света, изготвен за Световния ден на
водата през 2007 г.

1882 - В СОФИЯ Е ИЗДИГНАТ РУСКИ ПА-
МЕТНИК. Това е първият
паметник, построен в
столицата на освободе-
ното от османско влади-
чество Княжество Бълга-
рия. Намира се на пътя,
по който Осман Нури паша бяга от София към
Перник на 22 декември 1877 г. Издигнат е със
средства, събрани от руския народ. Не е известен
проектантът, но предположенията са за арх.
Вокар или акад. В. Йосифов Шервурд.

1947 - ОТКРИТА Е ПЪРВАТА РЕДОВНА
ВЪЗДУШНА ЛИНИЯ У НАС СОФИЯ-БУРГАС.
Това става на летище
Враждебна в присъствие-
то на министър-председа-
теля Георги Димитров.
Редовните полети започ-
ват от 1 юли. Месец по-
късно започват полети по линията София-Варна
и временни полети по линията София-Пловдив за
обслужване на гостите на Международния пана-
ир. Закупени са три броя “Юнкерс” Ju52/3М,
модернизирани и произведени от френската фир-
ма Atelier d’Avion Coulombe. На 13 февруари 1948
г. е открита международна линия с маршрут
София-Белград-Будапеща-Прага.

1951 - ОБЯВЕН Е РЕЗЕРВАТ “КАМЧИЯ”.
Създаден е с цел да бъде
съхранена уникалната за
Европа лонгозна гора, на-
мираща се на десния бряг
на р. Камчия и простира-
ща се до пясъчната ивица
на Черно море. Резерватът обхваща 842,1 ха. На
територията му са установени 245 вида висши
растения. Регистрирани са 14 вида земноводни и
влечуги, включени в Бернската конвенция за опаз-
ване на дивата европейска флора и фауна. Уста-
новени са още 26 вида дребни бозайници и 258
вида птици. Общо 47 вида гръбначни животни от
фауната на резервата са включени в Червената
книга на България.

2007 - ОТКРИТ Е МУЗЕЙ НА КИСЕЛОТО МЛЯ-
КО В БЪЛГАРИЯ. Орга-
низиран е в центъра на
с. Студен извор, община
Трън, близо до родната
къща на д-р Стамен
Григоров. Българският
микробиолог е първият учен, описал бактерията
Lactobacillus delbureckii subsp. bulgaricus - един от
микроорганизмите, предизвикващи образуването
на кисело мляко. Микроорганизмът е наречен така
в чест на родината на неговия първооткривател.

От стр. 1

А в Благоевград за
подкрепа на техния човек
през май се изсипаха че-
тирима бивши министри
- Томислав Дончев, Дени-
ца Сачева, Младен Мари-
нов и Костадин Ангелов.

Друг момент, който
прави впечатление, е, че
активността е била най-
ниска в секциите, раз-
положени в двете ром-
ски махали на града.
Там са гласували сред-
но 15%. През целия
изборен ден около
тези секции обаче

имаше засилено поли-
цейско присъствие, ко-
ето елиминира възмож-
ността за купен и кон-
тролиран вот. Тук ко-
ментарът е излишен. А
подобно респектиращо
присъствие на местата,
където вече се знае, че
текат подобни процеси,
е повече от задължител-
но. От Антикорупцион-
ния фонд посочиха, че
нa пocлeднитe избoри
прeз aприл  мeжду 1400
и 2100 ceкции ca били
в риcк oт кoнтрoлирaн
или купeн вoт. C други
думи - дo 400 хиляди

Юлската жега не
прощава никому, особе-
но на изтрещели в пре-
дизборната кампания
бивши министър-предсе-
датели. “250 пречиства-
телни станции. Над по-
ловин милиард километ-
ра магистрала. Само за

десет години”, изтърси
оня ден в Бяла Слатина,
с ръце в джобовете и
разгърден, Бойко Бори-
сов.

На фона на тия изу-
мително фантастични
числа, които нямат нищо
общо с реалността, ня-
кои граждани вече пред-
положиха в социалните
мрежи, че целта на Бой-
ко Борисов е при бъде-
щи съдебни дела да пле-
дира невинен поради
невменяемост. Впрочем,
не го жалете, че му се
подиграват. Той ви се
подиграва вече десет го-
дини на акъла, че го из-
бирате, при цялата му
управленска безпомощ-
ност, хаотичност и бе-

зочие. Едно е Хегел да
ви каже: “Ако фактите
противоречат на моята
теория, толкова по-зле за
фактите”, друго е обаче
Бойко Борисов, който
разбира от философия,
колкото магаре от воен-
на музика, да превърне
това съждение в управ-
ленски принцип.

Мислете. Как може
човек, който така сво-
бодно борави с числата
и фактите, изобщо да
претендира, че може да
бъде управленец. Не
може. Той и не беше. За-
нимаваше се с нещо дру-
го. С изграждането на
режим, който мултипли-
цираше Бойко Борисов
в множество малки Бой-

глaca ca пoдaдeни в
ceкции, кoитo ca oбeкт
нa cтимул или зaплaхи.
Нaй-прoблeмнитe рe-
гиoни ce oкaзвaт Бур-
гac, Кърджaли, Пaзaр-
джик и Видин.

Трети момент - ма-
шинното гласуване. Е,
видя се, че не боли и не
хапе. А всички инсинуа-
ции и заплахи, че ще се
стигне до провал, се сгро-
молясаха. Навсякъде гла-
суването мина без сери-
озни проблеми, нещо по-
вече - за първи път няма
нито една жалба или сиг-
нал за нарушения на из-

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Георги ГЕОРГИЕВ

борния процес. Което ще
рече, че по отношение на
организацията съответни-
те комисии са си свърши-
ли добре работата.

Някои наричат вота в
Благоевград “генерална
репетиция”. Ако е така,
то ниската активност е
тънкият момент, който
може да породи казуси за
оспорвана легитимност.
При местни избори тя по
традиция е слаба. Но да
видим как ще подходят
сега социологическите
влъхви. Да не се окажат
отново в ролята на плате-
ни манипулатори.

ко Борисовчета, по не-
гов образ и подобие - от
столицата до последна-
та паланка. Това е ис-
тинското кошмарно на-
следство на режима.
Пачките и кюлчетата
подлежат на разследва-
не и ревизия, но няма за-
доволително решение на
проблема с прогонване-
то на простотията от
хората.

“Над половин мили-
ард километра”. Трудно
е да си го представим,
но това е сравнимо с
разстоянието до Юпи-
тер. Да тръгва, да я поч-
ва, да се маха и да не се
връща! До Юпитер и до
там. Аман от глупости и
тъпотии в тая държава!
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Водачът на листата на “БСП
за България” в 21 МИР - Сливен
е добре познат не само в реди-
ците на лявата коалиция. Ата-
нас Зафиров е заместник-пред-
седател на БСП с ресор коали-
ционна политика, част е от
Изпълнителното бюро на пар-
тията от 2017 г., член е на На-
ционалния съвет от 2008 г.
Наясно е как функционира БСП
и колко сложна може да е коор-
динацията между структурите,
тъй като е бил областен коорди-
натор, както и областен предсе-
дател на БСП в Бургас.

Зафиров е роден в Бургас
през 1971 г. Завършил е българ-
ски език и история във ВТУ
“Св. Св. Кирил и Методий”, а
след това и финанси в същия
университет. Има магистрату-
ра по национална сигурност от
Военната академия “Г.С. Раков-
ски” в София. Предстои му за-
щита на докторска степен от
Шуменския университет “Кон-
стантин Преславски”. Зафиров
споделя, че не възнамерява да
разчита само на стари знания и
затова продължава да попива
нови, да придобива допълнител-
на квалификация и да общува с
експерти и хора с житейски и
професионален опит.

Насочил е експертизата си в
сферата на отбраната и сигур-
ността, а усилията му се оценя-
ват в БСП - вече два мандата е
председателствал партийния
Съвет по отбрана. С часове
може да говори за проблемите
на армията, некомплекта и не-
обходимостта от модернизация
и реформи, за да може Бълга-
рия отново да се гордее с въоръ-
жените си сили. Зафиров под-
чертава, че е оптимист за бъде-
щето на Българската армия: “Тя
е непоклатима. Тя е била, е и
ще бъде гарант за свободата и
независимостта на Отечество-
то. Няма сила, която да я изва-
ди от сърцата и да я лиши от
любовта на българските граж-
дани”, смята заместник-предсе-
дателят на БСП.

Водачът на сливенската лис-
та на лявата коалиция не се
притеснява от бъдещия си ман-
дат като народен представител -
има достатъчно парламентарен
опит, тъй като е бил депутат в
42-рото и 43-тото Народно
събрание. Беше част и от парла-
ментарната група на “БСП за
България” в краткотрайното
45-о НС. На въпрос за приори-
тетите му в бъдещия парламент
се усмихва, защото е убеден, че
хората вече ги знаят - последо-

AТАНАС ЗАФИРОВ:

ГЕРБ си отиват,
край на застоя
Сливенско има неизползван потенциал за развитие,
смята водачът на листата на „БСП за България” в 21 МИР

Павлета ДАВИДОВА

За кандидата за народен представител Атанас Зафиров всяка среща с избирателите е важна

вателен е в идеите и политики-
те, които защитава. А тези, ко-
ито следят активно политичес-
кия живот, са чували и чели по-
зициите му, които често защи-
тава не само при медийни уча-
стия, а и с публикации. Спо-
койно може да разкаже подроб-
но за проблемите на България
в борбата с корупцията, в об-
ластта на външната политика,
отбраната и националната си-
гурност. И да даде конкретни
предложения за решения, съоб-
разени и съгласувани в БСП и
с програмните й документи.

Атанас Зафиров е категори-
чен, че застоят в Сливен трябва
да спре. Подчертава, че област-
та е в сърцето на България и
има стратегически предимства и
природни дадености. С екипа на
БСП в района са поели ангажи-
мент чрез парламентарен кон-
трол и натиск да се борят за
бързо, качествено и прозрачно
изпълнение на проекта за из-
граждане на пречиствателна
станция за питейни води. Заме-
стник-председателят на БСП се
е заканил да следи изкъсо състо-
янието и промените във ВиК
сектора. Реформата не бива да
се превръща в поредното краде-
не на пари или да се изрази в
приватизация на един от малко
останалите държавни ресурси -

водата, категоричен е той.
Водачът на листата на “БСП

за България” в Сливен е наясно
с проблеми на района, които
тормозят и други части на стра-
ната - здравеопазването и лип-
сата на адекватна, но и хуман-
на, стратегия за интеграция на
ромите. “Сливен, за съжаление,
е регион с бързо растящ про-
цент на демографски срив, кое-
то е парадоксално. От една
страна, наблюдаваме висока
раждаемост основно сред ром-
ското население, а от друга -
около 2% отрицателен прираст
на година, което се дължи на
факта, че много хора напускат
в търсене на работа и по-добър
живот”, обобщава Зафиров. И
допълва, че всички сме родени
равни и свободни, но и всички
трябва да спазваме законите и
обществените норми.

Атанас Зафиров посочва, че
подобряването на образовани-
ето и квалификацията на насе-
лението са ключови за привли-
чане на инвестиции не само в
региона, но и в страната. Спо-
ред него използването на соци-
ални инструментариуми, пакет
социални придобивки, данъчни

и икономически облекчения
към младите семейства ще
задържи младите по родните им
места и в страната. “БСП за
България” има програма, в ко-
ято сме заложили краткосроч-
ни и дългосрочни мерки в тази
насока, неслучайно мотото на
предизборната ни кампания, а
и на цялата ни дейност, е “Си-
гурност в промяната с грижа за
теб”, подчертава социалистът.

Заместник-председателят на
БСП видимо се гневи на отно-
шението на ГЕРБ, които обре-
коха здравеопазването на раз-
пад. Подходът на управляващи-
те е белязал и Сливенско - за 10
години в областта са затворени
три от 10 болници, а броят на
болничните легла е намалял с
20 на сто до 1064 при населе-
ние от 184 000 души. Зафиров
допълва, че съотношението на-
селение спрямо лекар се е по-
вишило от 814 на 1383 в общи-
на Котел и от 2049 на 2122 в
Твърдица. “Броят на медицин-
ските специалисти е намалял с
3,8 на сто, като в същото време
коефициентът на общата
смъртност се е повишил от 14,3
на 15,3 на сто - това са данни,

без да се отчита КОВИД-пан-
демията. Дотук ни докараха
ГЕРБ и абдикацията им от гри-
жата за хората. Превръщането
на болниците в търговски дру-
жества не само не реши про-
блемите, а задълбочи кризата в
сектора”, ядосва се кандидатът
за народен представител.

Зафиров смята, че Сливен-
ско има неизползван потенциал
за развитие на селското стопан-
ство. Областта има и стратеги-
ческо разположение, което би
могло да е привлекателно за
инвестиции в различни секто-
ри. Според него производите-
лите в региона могат да зало-
жат на биопроизводството, има
опции за развитие и на еколо-
гичен туризъм. “Където можем,
ще помагаме със законодател-
ни инициативи и парламента-
рен контрол, важно е да разви-
ваме региона и страната си. За
целта са нужни общи усилия”,
подчертава заместник-председа-
телят на БСП.

Бъдете сигурни, че ГЕРБ си
отиват и никога няма да бъдем
свидетели на това, което се
случи през последните 10 го-
дини, категоричен е Атанас За-
фиров. Като подчертава, че не
е необходим реваншизъм, а
ясна ревизия на случилото се
и конкретни мерки за подоб-
ряване на ситуацията и извеж-
дане на България от застоя, на
който са я обрекли съпартий-
ците на Бойко Борисов.

“БСП за България” има
конкретен план и мерки, всич-
ки те гарантират сигурна про-
мяна с грижа за всеки. Идеите
ни са добри, показва го и
фактът, че близо 20 партии,
коалиции и организации ни
подкрепиха и направихме го-
лямо ляво обединение, подчер-
тава Атанас Зафиров.
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Променихме начина на мислене по ключови политики
в ЕС, констатира президентът на ПЕС Сергей Станишев

Най-накрая социална Европа е в дневния ред
на ЕС благодарение на левицата, заяви пред
форума на социалистите “С кураж. За Европа”
президентът на ПЕС Сергей Станишев

На стр. 9

СНИМКА БГНЕС

Павлета ДАВИДОВА

Концепцията на европейските соци-
алисти и социалдемократите за справя-
не с последствията от коронавируса и
кризата, която го последва, бе акцент на
конференцията “С кураж. За Европа”,
която се проведе в Берлин и събра леви-
те лидери от Стария континент. “Още
от началото на тази криза поехме ини-
циативата. Заявихме много ясно - този
път трябва да отговорим по много раз-
личен начин от финансовата криза през
2008 г. Европа не може отново да
тръгне по добре познатия път - трябва
да покажем, че ЕС е устремен и има
смелост да се пребори с проблемите,
които предизвикват страх и несигурност
сред европейските граждани”, изтъкна
президентът на партията на европейски-

те социалисти Сергей Станишев. По ду-
мите му отборът на левицата има всички
основания да се гордее с постиженията
на членуващите партии, левите евроко-
мисари и групата на социалистите и де-
мократите в ЕП. “Действахме в отлична
координация, заедно. Успяхме да проме-
ним начина на мислене по ключови поли-
тики на европейско ниво”, подчерта той
и изтъкна постиженията по въвеждането
на Зелената сделка. Най-накрая социална
Европа е в дневния ред на ЕС и това е
благодарение на усилията на европейска-
та левица, еврокомисарите от ПЕС и ев-
родепутатите от нашето политическо се-
мейство, доволен е Станишев. Според
него Европейският план за възстановява-
не носи белега на социалдемократите, за-
ради трите си стълба - солидарност, ин-
вестиции в бъдещето и модернизация на
икономиката и нов подход към европей-
ската интеграция.

“Правилните решения за бъдещето
на Европа изискват кураж. ЕС трябва да
гарантира справедливо възстановяване
от кризата, последвала пандемията. Вре-
ме е да инвестираме в хората и общест-
вените услуги, време е да защитим демо-
крацията. Време е да работим единно,
за да се изправим заедно срещу предиз-
викателствата, които са твърде големи,
за да бъдат преодолени самостоятелно
от която и да е държава”, призова пре-

зидентът на ПЕС. Конференцията бе
разделена на 3 панела - “Европа, която
инвестира в бъдещето”, “Европа, която
укрепва авторитета си” и “Европа, коя-
то действа единно”.

За да обсъдят бъдещето на Европа и
предизвикателствата след КОВИД в Бер-
лин дойдоха премиери, еврокомисари и
лидери на партии от над 20 държави.
Всички те отбелязаха, че това е първото
“живо” събитие след повече от година с
онлайн събития и конференции. Съби-
тието бе своеобразен жест и към нем-
ската ГСДП с оглед предстоящите избо-
ри, специално внимание бе отделено и
на Олаф Шолц, който е кандидат на
ГСДП за канцлер. “Берлин е естестве-
ното място, където да представим своя-
та визия, защото оценяваме ключовата
роля на ГСДП за ПЕС, но и за Европа.
Ако ГСДП не беше отстоявала по-висо-
ка минимална заплата в Германия, щеше
да бъде много трудно да отворим нова
глава за минималното заплащане на ев-
ропейско ниво. Германските социалде-
мократи извоюваха зачитане на работ-
ниците, така че техният труд да бъде
възнаграден достойно. Ако ГСДП не
бяха част от правителството, Европа
щеше да понесе огромни щети. През
2015 г., вследствие на консервативните
политики, Еврозоната беше на ръба на
разпада. Единствените, които се проти-

вопоставиха, бяха нашите представите-
ли в Европейския съвет - левите преми-
ери, както и ГСДП в Германия. Социал-
демократите ясно заявиха, че германско-
то правителство не трябва да прави ек-
сперименти. Така ГСДП съхрани и Ев-
ропа. Ако те не бяха в кабинета, нашето
бъдеще щеше да бъде много по-несигур-
но, защото смелостта, която показаха
вдъхнови семейството на ПЕС да отсто-
ява силен и мащабен План за възстано-
вяване”, похвали домакините Станишев.

Кандидатът за канцлер, Олаф Шолц,
който е и настоящ финансов министър,
подчерта, че светът вече няма да бъде
двуполюсен и всички трябва да работят
заедно за силна Европа. “Това означава
да се грижим за доходите на хората и за
по-добри условия на труд. Приветствам
инициативата на ПЕС за стандарт за
социални права в ЕС. Вместо да се
връщаме към XVIII век, нека почерпим
вдъхновение от Хелмут Шмит и Вили
Бранд”, призова той. Шолц подчерта, че
развитието на Европа засяга в огромна
степен работните места - много евро-
пейци нямат достъп до работа, а съще-
временно квалифицирани работници
получават по-малко средства от заслу-
женото, което е допринесло за Брекзит
и идването на власт на популистите.

Европейската левица
посочи изхода
от КОВИД-кризата
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Многонационалното учение “Сий
бриз” 2021, включващо 32 страни, започ-
на в понеделник в северозападната част на
Черно море, както и в три области на
Украйна, предава ТАСС. Предвижда се в
маневрите да участват около 5 хиляди
военнослужещи, 32 кораба и 40 самолета.

Учението “Сий Бриз” вече предизвика
крайното недоволство на Русия, която
поиска от НАТО да отмени маневрите
заради техния, по думите на Москва, агре-
сивен характер. Говорителят на руското
министерство на отбраната Игор Кона-
шенков заяви в началото на месеца, че под

Започнаха ученията
„Сий бриз” - 2021
Румъния поиска увеличаване на военното присъствие на САЩ в Черно море

прикритието на ученията НАТО щяло да
достави на Украйна модерни оръжия за
водене на бойни действия в Донбас.

Междувременно Румъния поиска уве-
личаване на броя на американските вой-
ски и пакта за “сдържането” на Русия в
Черноморския регион, заяви румънският
външен министър Богдан Ауреску. Той
отбеляза, че въпреки наличието на струк-
тури на НАТО, има нужда от повече и
засега само Полша “присъства на мяс-
то”. “Много е направено по въпроса за
присъствието на съюзници на сушата, в
морето и във въздуха за ефективно

сдържане на Русия в региона”, добави
ръководителят на румънското външно
министерство. От своя страна, ми-
нистърът на отбраната настоява за “раз-
полагане на колкото се може повече аме-
рикански войски” в страната.

Припомняме, че през май американ-
ският президент Джо Байдън на среща на
върха със съюзници от НАТО в Източна
Европа подкрепи “засилване на възпира-
нето” на европейския континент.

През последните години Русия пре-
тендира за безпрецедентна дейност на
НАТО по своите западни граници.

НАТО разширява инициативите и го
нарича “сдържане на руската агресия”.
Прессекретарят на руския президент
Дмитрий Песков заяви по-рано, че Моск-
ва не представлява заплаха за никого, но
няма да пренебрегне действия, които са
потенциално опасни за нейните интере-
си. В сряда руското посолство във Ва-
шингтон призова САЩ и техните съюз-
ници да не предприемат военни опера-
ции в Черно море. Дипломатическата
мисия предупреди, че маневрите увели-
чават риска от неволни инциденти и
насърчават милитаризма в Киев.

Германия и Португалия
искат въвеждане на по-стро-
ги ограничения за британ-
ци. Канцлерът Меркел
възнамерява да обсъди с ев-
ропейските си колеги вре-
менна забрана за граждани
на Великобритания да вли-
зат в страни от ЕС. Причи-
ната е нарастващият брой
заразени с индийския щам.
Това може да се отнася как-
то за неваксинирани, така и
за ваксинирани британски
граждани. Според източник
в правителството на Обеди-
неното кралство редица
страни от съюза като
Гърция, Испания, Кипър,
Малта възнамеряват да се
противопоставят на подоб-
но предложение, съобщава
БГНЕС. Португалците об-
мислят въвеждане на каран-
тина само за неваксинира-
ни британци.

Междувременно Турция
слага край на КОВИД-огра-
ниченията от 1 юли. Реше-

Обратно на социологическите
проучвания, умерената десница, Ре-
публиканците, партията на бившия
президент Никола Саркози, се очер-
тава първа сила след втория тур на
регионалните избори във Франция.
Очакваше се крайнодясната нацио-
налистическа партия на Марин Льо
Пен да бъде водеща. Нито един реги-
он не беше спечелен от нея. Срещу
партията й на места има традицион-
но нетрадиционен дясно-ляв фронт.
Затова там, където печелят Републи-
канците, често е с подкрепата на

Във видеовръзка руският президент Владимир Путин
и китайският му колега Си Дзинпин проведоха разговор
относно преговори, посветени на двадесетата годишнина
от подписването на Договора за добросъседство, при-
ятелство и сътрудничество между двете страни. Това съ-
общиха от пресслужбата на Кремъл. Освен настоящето
състояние на стратегическото партньорство, бяха обсъ-
дени и актуални въпроси по международния дневен ред.

Припомняме, че Русия и Китай са свързани с тесни
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Изненади на изборите във Франция
левите. Изборите протекоха при ре-
кордно ниска активност, за пръв път
в историята на страната. Убедител-
на преднина за десницата, устойчиви
резултати за левите сили, отлив от
националистите и потъване на пре-
зидентската партия “Република, на-
пред!” - тези резултати излязоха от
урните на фона на незаинтересова-
ността на френските избиратели.
Въпреки призивите за “демократи-
чен скок” след първия тур, над 65%
не са гласували. За последен път това
се е случвало през 1958 г.

Обединените леви сили запазиха
позициите, като се наложиха в пет
региона.

Този вот беше и своеобразен
последен политически тест преди
президентските и парламентарните
избори догодина. За фаворити бяха
сочени до този момент настоящият
президент Макрон и крайнодясната
Льо Пен. След претърпяната “двой-
на санкция” срещу партиите им
(президентската партия не се нало-
жи в нито един район) французите
очакват да видят други кандидати.

Русия и Китай потвърдиха партньорството си
бизнес и политически връзки, които пандемията само
засили. Последният път лидерите на двете страни се
срещнаха лично през ноември 2019 г. в кулоарите на
срещата на върха на БРИКС в Бразилия. На 19 май
Путин и Си Дзинпин във формат за видеоконференция,
взеха участие в церемония, отбелязваща началото на
строителството на седмия и осмия блок на атомната
централа “Тианван”, както и на третия и четвъртия блок
на друга атомна електроцентрала в Китай.

Европа затяга КОВИД-
мерките за британци

нието беше взето, след като
страната отчете рязък спад
в броя на новозаразените. В
съседна Гърция положител-
ните теста са близо 1%.
Строгите мерки остават за
руските туристи. Това създа-
де опасения, че туристичес-
кият поток от Русия ще на-
малее в разгара на летния
сезон. В Москва за 24 часа
отчетоха рекордните 21 650
новозаразени и 611 почина-
ли от КОВИД-19.

Австралия също е заст-
рашена от нова вълна на пан-
демията. Сидни вече ограни-
чи движението на фона на
“опасното” ново огнище на
коронавируса. Около 5 ми-
лиона жители са под каран-
тина. Аналогична е ситуаци-
ята и в ЮАР. Президентът
Сирил Рамафоса обяви
възстановяването на някои
от по-строгите ограничения
през следващите две седми-
ци, заради нарастването на
заразния Делта вариант.

СНИМКА БГНЕС

Седем човек починаха, а няколко, ранени следствие на взрив в столицата на Бангладеш,
Дака. Инцидентът е станал на 27 юни. Все още се изясняват причината за експлозията.
По първоначални данни на полицията става въпрос за изтичане на газ
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СНИМКА БГНЕС

На първата си пресконференция новоизбраният
президент Ебрахим Раиси заяви, че правителството му
ще преговаря със световните сили за запазването
на ядреното споразумение със страната му.
Той настоя САЩ да вдигнат санкциите срещу
Иран и да се върнат към споразумението

Какво да се очаква от
новия президент на Иран
Ебрахим Раиси е ултраконсерватор, недобре познат на международната общност

От стр. 7

“Борбата с измененията в климата
засяга огромен брой работни места, но
никой не трябва да бъде изоставен зад
борда. Промяната на екологичната по-
литика означава промяна и на социал-
ната”, смята германецът. Той подчерта,
че, за да е силна Европа, тя трябва да е
справедлива.

Заместник-председателят на ЕК
Франс Тимерманс посочи, че Европа
трябва да стане климатично неутрална
до 2050 г., но с гаранции, че никой
няма да бъде изоставен. “Трябва да по-
ставим социален белег върху

зелените политики

Необходимо е всички планове за
зелен преход да създават нови и по-
добри работни места, повече социална
закрила, кръгова икономика, по-чист
въздух, по-качествена храна - всичко
това трябва да е достъпно за всички
европейци”, подчерта той. И предсе-
дателката на групата на СЗД в ЕП

Шабнам ХАЙН,
Александра ЕЛКИНА

Европейската левица посочи изхода от КОВИД-кризата
Ираче Гарсия смята, че зеленият пре-
ход трябва да бъде направен с мисъл
за хората, които ще бъдат най-засегна-
ти от тази промяна. Тя сравни страте-
гията на левицата с диня - зелена отвън,
но с червена сърцевина.

Еврокомисарят за заетост и соци-
ални права Никола Шмит подчерта, че
концепцията младите да приемат как-
вато и да било работа само и само да
не са безработни, е грешна. Трябва да
дадем на младежите реална възможност
за професионална и лична реализация,
необходима им е повече сигурност в
бъдещето, категоричен бе той.

Съпредседателят на ГСДП
Норбърт Валтер-Борянс изброи част
от нещата, които се надява ЕС да по-
стигне до 2031 г. Според него всеки
млад човек трябва да има гарантирани
позиции за обучение в своя регион,
нито една добра бизнес идея да не се
проваля поради липса на класическа
или цифрова инфраструктура, а инду-
стрията на ЕС да предлага устойчиви
решения по целия свят.

“Ключовата дума за възстановява-

нето на ЕС е „промяна”.
Много хора искат да се върнат към

нормалността и това е разбираемо след
тази безпрецедентна криза. Но ние не
просто искаме да се върнем към старо-
то нормално! Има много неща от поли-
тиките от последните 10 години, които
не трябва да се повтарят - не искаме
повторение на ерата “Тръмп”, не иска-
ме нова криза в еврозоната. Европа се
нуждае от устойчив растеж и нови от-
ношения със САЩ и администрацията
на Байдън”, коментира еврокомисарят с
ресор икономика Паоло Джентилони. По
думите му ЕС трябва да се концентрира
инвестирайки най-вече в зеления преход
и в цифровата конкурентоспособност.
Използваме общите средства за общи
цели, за да насърчим реформи в евро-
пейските страни и да гарантираме ус-
тойчив растеж през следващите години,
добави Джентилони.

Евродепутатът Удо Булман посо-
чи, че вече сме видели европейската
солидарност по време на здравната
криза, когато пациенти са се лекували
в съседни страни. Защо да нямаме

повече от това, попита той. “Минало-
то лято се зароди стратегия за взаимна
солидарност и възстановяване, това ще
продължи. Приканваме Европа да се
присъедини към нас в това общо начи-
нание: да превърнем

Европа във водеща сила

в постигането на устойчив свят с спра-
ведлив преход, повече равенство и со-
циална справедливост за всички. Със
социалдемократите начело никой няма
да остане назад”, смята той.

Премиерите на Португалия Анто-
нио Коща, на Швеция Стефан Льовен,
на Испания Педро Санчес, лидерът на
Нидерландската работническа партия
Лилиан Плоумен, на италианската Де-
мократическата партия Енрико Лета, ге-
нералният секретар на ПЕС Ахим Пост,
зам.-генералният секретар на Европей-
ската конфедерация на профсъюзите
Естер Линч, както и кметът на Будапе-
ща Гергей Карачони бяха само част от
левите лидери, които се включиха в
дебата за бъдещето на Европа.

Президентските избори,
проведени в Иран на 19 юни,
бяха спечелени  от председате-
ля на Върховния съд, ултракон-
сервативния 60-годишен Ебра-
хим Раиси. Той ще замени на-
стоящия лидер на страната
Хасан Рухани, който нямаше
право да се кандидатира отно-
во след два поредни четириго-
дишни мандата.

Ебрахим Раиси успя да спе-
чели абсолютно мнозинство от
гласовете още на първия тур: за
него гласуваха 17,8 милиона или
62,2% от гласоподавателите.
Основният му съперник, бивши-
ят ръководител на Корпуса на
гвардейската ислямска револю-
ция (IRGC) Мохсен Резай, който
е по-реформаторски настроен,
получи само около 3,3 милиона
(11,5%) гласа. Изборите обаче се
проведоха при рекордно ниска
избирателна активност, като по-
малко от половината от 59-те
милиона иранци имаха право да
гласуват на урните.

В края на май Съветът на
стражите на иранската кон-
ституция лиши от участие в
изборите бившия председател
на парламента Али Лариджа-
ни, който бе способен да
дръпне гласовете на тези, ко-
ито традиционно гласуваха за
реформатори. Още трима кан-
дидати обявиха оттеглянето
си от предизборната надпре-
вара два дни преди гласуване-
то. Според наблюдателите

това е предизвикало недовол-
ство сред иранците, което от
своя страна е довело

до ниска избирателна
активност

Изборите се проведоха в кри-
тичен за Иран момент. Тежките
санкции, наложени от админист-
рацията на бившия американски
президент Доналд Тръмп, удари-

ха болезнено иранската ико-
номика. Вашингтон предприе
подобни мерки след оттегляне-
то си от международното ядре-
но споразумение, сключено от
Техеран с шестте световни сили
през 2015 г. (ядрените държави
САЩ, Китай, Русия, Франция,
Великобритания и неядрената
Германия - бел. ред).

Възобновяването на санкци-

ите потопи иранската икономи-
ка в дълбока рецесия, а Рухани
беше критикуван от ултракон-
серваторите за доверието си към
Запад. В момента американски-
те санкции пречат на Иран да
продава петрол и да търгува с
повечето страни в света.

Ебрахим Раиси е добре по-
знат на обикновените иранци.
Новоизбраният ирански прези-
дент принадлежи към ултракон-
сервативния лагер на страната:
неговите представители не вяр-
ват на американското ръковод-
ство и остро критикуваха Руха-
ни. Основните предизборни
обещания на Раиси бяха

борбата срещу
бедността

и корупцията

изграждането на четири милио-
на нови домове и създаването
на “народно правителство за
силен Иран”. Санам Вакил, ек-
спертка от мозъчния тръст на
“Чатъм хаус” и зам-директор
на програмата за изследване на
Близкия изток и Северна Аф-
рика, смята, че победата на
Раиси на изборите ще постави
Европа в трудна позиция.

От 2019 г. Раиси е в санкци-
онните списъци на ЕС и САЩ
заради нарушения на правата на
човека по време на антиправи-
телствените протести през
2019 г., посочва тя. По този
начин Раиси ще стане първият
действащ ирански президент,
който е попаднал под санкции-
те на САЩ дори преди да
встъпи в длъжност.

Освен това Раиси не е до-
бре известен на международ-
ната общност и позициите му
по важни регионални и гло-
бални въпроси все още не са
ясни, каза Вакил. “Следовател-

но европейските страни, осо-
бено Франция, Германия и Ве-
ликобритания, ще се отнасят
с него много внимателно и в
същото време ще действат по-
обединено”, обяснява Вакил.

Макар Раиси да критикува-
ше силно международната ядре-
на сделка от 2015 г., по време
на предизборната кампания той,
както и останалите кандидати,
подчертаваше своята готовност
да спазва условията на ядрено-
то споразумение. В момента във
Виена се водят международни
преговори за възобновяване на
ядреното споразумение. Много
наблюдатели смятат, че прего-
ворите ще приключат преди ав-
густ, когато Раиси официално
ще поеме поста на президент.

Но ангажиментът на между-
народната общност само за яд-
реното споразумение

няма да бъде
достатъчен

казва Биджан Джир-Сарай, екс-
перт по външна политика на
фракцията на Свободната демо-
кратическа партия (СвДП) в
Бундестага. “Ядрена сделка с
Иран ще има смисъл, само ако
бъдат постигнати допълнителни
споразумения - например по
иранската ракетна програма и
ролята на Иран в региона”, каза
той в интервю за “Дойче веле”.

Джир Сарай също смята, че
в политиката си към Иран Ев-
ропейският съюз и ФРГ тряб-
ва да се ръководят не само от
собствените си интереси, но и
от своите ценности. По-специ-
ално разрушителната роля на
Техеран в региона, както и
грубите нарушения на правата
на човека в страната, не могат
да бъдат пренебрегнати, обоб-
щава парламентаристът.
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Време на промени
Вътрешната слабост на САЩ е предпоставка за агресия навън

За историята една година е
песъчинка сред голямата пус-
тиня от събития и процеси, но
за един човешки живот, осъзна-
ващ своето място във времето,
всяка минута може да побира
в себе си емоции, които да ос-
тавят трайна следа в спомени-
те. Ние, хората, живеем с тях,
но и се храним чрез целите за
бъдещето. Същото е и при
държавите, които могат да
бъдат определени като уголе-
мен модел на човешките взаи-
моотношения. В полето на
международните отношения
историческото време също
вече е твърде забързано - в
рамките на година се побират
събития, които захранват не-
спирните новинарски потоци.
Това е и част от опасната кра-
сота на настоящето, в което
живеем - можем да виждаме
твърде много, но с цената да
се губи осъзнаването и оценя-
ването, както на простите и
малки радости, така и на голя-
мото усещане за памет. Все
пак, всяка промяна се нуждае
от време, тя не е спонтанна,
въпреки че става видима едва
тогава, когато е факт. Поняко-
га това се случва чрез едно или
няколко събития, които при-
емат ролята на епифания, раз-
криваща своята тайна.

Един от отчетливите приме-
ри за подобно събитие, което
накара дори най-пристрастни-
те медии и кръгове най-после
да отворят

широко
затворените си очи

бе дългоочакваната среща меж-
ду американския президент
Джо Байдън и президента на
Русия Владимир Путин. Обик-
новено събитията са толкова
големи, колкото са и отразява-
ни, но понякога за тяхната зна-
чимост говори и колко дълго
се говори за тях след тяхното
случване. А понякога е необ-
ходимо да се повтаря, за да се
затвърди вече случилото се.
Срещата сама по себе си не е
събитие, което би имало тол-
кова голямо значение - ако се
беше случила в друго време
или при други обстоятелства.
Случването й сега беше зако-
номерност, която бе дълго под-
готвяна чрез различни проце-
си на много и различни нива.
За да бъде осмислена дълбочи-
ната на промените не е нужно
изброяването на всички важ-
ни събития, а е достатъчно да
се уловят тези, които създа-
ват устойчивостта на модел.
Едва тогава могат да се про-
ектират разумни възможнос-
ти напред във времето.

Още преди провеждането на
срещата стана ясно, че силната
карта е в руския президент
Путин, заради предпоставките,
но и заради начина - ходи се
при силния, иска се среща със
силния, а не обратно. И Байдън
мигна пръв. Отвъд тази симво-
лика стоят различни предпо-
ставки на международно ниво,
които обуславяха случването на
събитие от този формат. В кон-
кретния случай дори няма зна-
чение кой щеше да бъде амери-
кански президент, тъй като про-
цесите, които протичат вътре в
държавата, но и с действията
навън се наложи усещане за

надпрезидентска криза. Така-
ва, която надхвърля възмож-
ностите на фигурата на пре-
зидента или на един управлен-
ски мандат.

По същият начин, по който
е допусната - чрез дългогодиш-
на спирала надолу по всички
нива на държавата - админист-
ративно, социално и обществе-
но. Слабостта отвътре създава
предпоставки за хаос навън, а
когато това се случва с една от
Великите сили на съвремието,
това означава

проектиране
на вътрешната

нестабилност - навън

Депресията се превръща в
агресия. Във вътрешен план
ситуацията няма да се подоб-
ри в близко бъдеще, а напро-
тив - обществената криза ще
придобива все по-отчетливи
форми. Едно устойчиво обще-
ство трудно може да се разпа-
ли при случване на един или
друг инцидент на социално,
расово или културно ниво. И
обратно - едно нехомогенно,
лабилно общество превръща
искрата в пожар. Независимо
дали става дума за една сруте-

на сграда във Флорида, която
става повод за обявяване на
национално бедствено положе-
ние, или убийството на един
човек може да предизвика
вълна от напрежение.

От другата страна е вън-
шният аспект, който оформя
облика на държавата навън
чрез нейните действия, но и
показва загубената роля на
адаптиращ фактор. Тази про-
мяна става забележима с из-
брояването на поредица от
провали на Вашингтон, за ко-
ито вече е многократно писа-
но и говорено, при опитите
да се влияе директно или да се
променя курс на определен
процес в дадена държава.

При връщане на лентата
само няколко години назад мо-
гат да се откроят Украйна,
Сирия, Венецуела и т.н. В на-
стоящето такъв предстои да
бъде “Северен поток-2”. Сре-
щата между Байдън и Путин е
фактическо признаване на сил-
ната руска позиция, отвъд за-
литанията на фили или фоби, а
базирано на поредицата от
процеси, изграждащи модела
на постамериканския световен
ред. Има разлика в желанието
да бъдат наказани Русия и
Китай в рамките на предизбор-
на кампания, с невъзможност-
та това да се случи на практи-
ка. И все пак, срещата между
президентите не бе край, а
начало. Началото на същинска-
та голяма игра, на същинското
противопоставяне на много
нива. Конфликтите няма да
спрат, а напротив.

Скорошен пример в тази
посока е заигравката на анг-
лийския боен кораб “Ди-
фендър” в Черно море. Тя няма

да бъде единствена, но вече с
ясното съзнание, че ще се сре-
ща твърдост. Историята е по-
казала, че империите имат по-
добна практика да създават
ситуации, за да проверят сво-
ите партньори или противни-
ци. Предстоящите избори в
България също ще са

атестация
за влиянието

на Вашингтон

Битката за Балканите и Из-
точна Европа тепърва ще се
разгръща, а ролята на България
е базирана на оксиморон - тук
почвата за разгръщане на без-
препятствано влияние сред
елита е най-благоприятна, но
същевременно се сблъсква с
позицията на народа спрямо
Русия, но и спрямо действията
на Щатите. Затова тук сблъсъка
ще е на полето на обществено-
то мнение и създаването на си-
туации, които имат дългосроч-
на цел - да се създаде в общест-
вото разделителна линия. От
там може да се начертае и ру-
ския подход и отговор - преот-
криване на пътя към паметта
на българина, но и припомняне
на историята. Но е важен по-
следният елемент - създаването
на общ поглед и посока за бъде-
щето. И тук е най-важният, към
момента вероятно риторичен
въпрос - има ли кой и с какъв
подход да осъществи това.
Именно това поле на сблъсък е
най-трудно, но и с най-дългот-
райни резултати. Геополитиче-
ска ориентация тук не се про-
меня отвътре, но е важно за
всяка империя, когато настъпи
подобна възможност, да има
създадени условия за това на
ниво душевност. Битката за

България предстои.
Отвъд рамките на държава-

та и Балканите, и обратно в
полето на международните от-
ношения - след срещата между
Байдън и Путин е разумно е да
се очаква продължаване на ак-
тивността в посока Близък Из-
ток. Голямата изненада за Ща-
тите се оказа Иран, защото
устоя на натиска и не бе пречу-
пен. Все пак се оказва, че вели-
чието и твърдостта са резултат
на историческа зрялост. Подце-
няването на вековната империя,
която в съвремието има собст-
вен военно-промишлен ком-
плекс, отново създаден в резул-
тат на натиск, собствен култу-
рен модел, както и реален по-
тенциал за многостранно раз-
гръщане на икономически съ-
трудничества, направи играта
още по-интересна. Затова и в
тази посока натискът няма да
спре, защото именно Иран, за-
едно с Турция и още няколко
държави изграждат параметри-
те на постамериканския свето-
вен ред. Но и с натиск няма да
се успее, а само със сътрудни-
чество, но за подобно осъзна-
ване също са нужни политиче-
ско и историческо съзряване.
Сега е времето, в което Съеди-
нените щати имат шанса да из-
раснат, да създадат имперските
рефлекси за адаптация.

Историята е силата и въз-
можността да се осъзнава, че
всяка империя има своите пе-
риоди на възход и упадък, но
и това е едно от условията една
държава да се възприема така -
да може да преодолява периоди
на трудност, след това да пре-
открива себе си. Русия и Китай
го направиха, голямата игра
вече се играе.

Д-р Станислав БАЧЕВ,
политолог

СНИМКА БГНЕС

По време на срещата в Женева силната карта е в ръцете на руската делегация
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на образователния процес,
мониторинг, анализ, създава-
не на публичност и пр. Про-
грамата включва два вида дей-
ности - големи проекти, за
които се дават до 300 000 лева
на училища с над 300 учени-
ци, и по-малки - до 50 000
лева. Класирането в конкур-
сите е на два етапа, парите се
получават според броя полу-
чени точки за проекта на вся-
ко училище-кандидат.

На пръв поглед -
прекрасна идея

Какво по-хубаво от това
да се дадат на недофинанси-
раните по принцип училища
40 милиона лева за изгражда-
нето на нормална среда за
обучение по науки, които са
най-важни за една модерна
икономика и по които Бълга-
рия изостава спрямо остана-
лите страни в ЕС. Обаче. За
наше изумление, към редак-
цията се обърнаха две учили-
ща, които не са набрали до-
статъчно точки в конкурсите
по тази програма и са оста-
нали под чертата за получа-
ване на средства. Те протес-
тират не срещу това, а срещу
факта - както твърдят, че има
училища, които са получили
пари от МОН за STEM среда,
без изобщо да са кандидатст-

вали в конкурсите.
На 17 юни се обърнах

към МОН с въпроса: “Има
ли училища, които са финан-
сирани от МОН извън наци-
оналната програма “Изграж-
дане на училищна STEМ сре-
да”? Колко са на брой, защо
не са кандидатствали по про-
грамата и по какви критерии
са били одобрени за финан-
сиране?”. В отговора от
МОН се признава, че “през
2020 и 2021 г. в МОН са
постъпили 89 доклада от ди-
ректори на училища с искане
за изграждане на STEM ка-
бинети извън Национална
програма “Изграждане на
училищна STEM среда”.

Всички доклади
са резолирани

от тогавашния министър на
образованието и науката
Красимир Вълчев и насоче-
ни за изпълнение към дирек-
ция “Информационни и ко-
муникационни технологии”
в МОН. След това са изгот-
вени доклади към министъра
за отпускането на средства.
След положителна резолю-
ция от министъра всички
доклади са насочени... за пре-
доставяне на средства”. И
още - за въпросните учили-
ща, които са от различни
райони в страната, чрез пре-
структуриране на бюджета
на МОН са отпуснати за
STEM кабинети 2 713 950
лева с ДДС, средно по 34 000
лева на училище.

От МОН казват още, че в
националната програма има
правила за оценяване на про-
ектните предложения, което
се прави от комисия от екс-
перти и общо кандидатства-
лите и оценени проекти са
546. На първия етап не са

успели 284 училища, но на
11 от тях е дадено право да
си доработят документация-
та и след като са го направи-
ли, са допуснати до втория
етап (и са финансирани за
2021 г.). Така след втория
етап около 20 милиона лева
получават реално 150 учили-
ща. С актуализирането на
програмата през 2021 г. са
одобрени още 113 училища
(19 947 629 лева).

Накратко - през двете го-
дини на програмата са финан-
сирани 263 училища, но има
едни други 89, които изобщо
не са кандидатствали, но с
личния подпис на министър
Вълчев са им дадени 2 713 950
лева от други пера в бюдже-
та на МОН.

Какво излиза?

Училищата се потят, пра-
вят проекти, изпълняват за-
дължителни условия за кан-
дидатстване по програмата,
покриват посочените в нея

критерии, оценяват ги ком-
петентни експерти, класират
ги, после се отчитат за всяка
стъпка, над тях виси постоя-
нен мониторинг от МОН за
изразходването на парите.
Има обаче едни други при-
вилегировани, на които през
цялото време лично ми-
нистърът по паралелна пъ-
течка раздава пари! От МОН
не отговарят по какви крите-
рии са подбрани тези “при-
ближени”, по какви правила
са получили пари за STEM
само с резолюция на ми-
нистъра и защо не са канди-
датствали по програмата. А
защо, след като МОН може
да намери свободни над 2,7
милиона лева, те не са пре-
хвърлени към програмата за
училища с оценени от екс-
пертите проекти, останали
под чертата при класиране-
то? Защо само на 11 канди-
дати е позволено да си опра-
вят документите, а не на
повече, които също биха

привързаности, за които
ДУМА е писала неведнъж.
Да не говорим за наемането
на “правилни” фирми за
строителство и оборудване.

И още една перфидна
хитринка

- на въпросните министерски
“фаворити” им се дават до 34
000 лева с ДДС. Защо? Ами,
защото при суми под 36 000
лева не се изисква задължител-
ното обявяване на обществе-
ни поръчки за дейностите!

В МОН просто е имало
две писти - за балъци, дейст-
ващи по правилата, и за хит-
реци, на които им пускат
пари без конкуренция и без
отчет. 89 училища са това!
Как човек да не си помисли,
че цялата далавера става пре-
ди избори? За кого гласуват
директори, учители, обучи-
тели, фирми и т.н. във
въпросните училища, а? А
има още 20 образователни
програми...

МОН е финансирало
училища по втория начин
С личен подпис на бившия министър Красимир Вълчев са раздадени
над 2,7 милиона лева на директори извън правилата и без контрол

Сред националните обра-
зователни програми има една,
която се нарича “Изграждане
на училищна STEM среда”,
т.е. модерна среда за изучава-
не на природни, математиче-
ски, инженерни науки, която
е одобрена на 30 април 2020
г. заедно с още 20 програми и
след това е актуализирана на
31 март т.г. STEM програма-
та първоначално е била за 20
милиона лева за 2020 г., след
това са добавени още 20 ми-
лиона лева за тази година.
Включени са огромно коли-
чество дейности за създаване
на модерни училищни цент-
рове според нуждите на кон-
кретните училища - обзавеж-
дане на кабинети и работил-
ници, дигитални технологии,
учебно съдържание, методи
на преподаване и управление

Велиана ХРИСТОВА

имали шанс да се класират?
Прави са училищата да про-
тестират.

Всъщност, няма нужда от
много разглаголстване - по-
вече от ясно е, че правилата
просто са заобиколени за об-
лагодетелстване на някои ди-
ректори по втория начин,
пробутвани през странична
вратичка паралелно със за-
конната програма. Без оце-
няване, без състезание с ос-
таналите училища, без интер-
вюта с комисията. Без пуб-
личност, която по програма-
та се изисква. И - което е
много важно - без контрол и
мониторинг за изразходвани-
те средства. Само за обуче-
нието на учители примерно,
вече имаме достатъчно опит
с използването срещу хиля-
дарки на обучители по лични
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В редица обществено-иконо-
мически сфери са необходими
промени, за да може България да
се превърне в едно по-добро мя-
сто за живот и реализация, смята
д-р Събина Петканска-Вълева.
Промяна на статута на болници-
те от търговски дружества в ня-
какъв вид социални заведения, на-
маляване на ДДС на лекарствата

В 21 МИР в Сливен листата на “БСП за България” води
заместник-председателят на социалистическата партия
Атанас Зафиров. Кандидатите за народни представители
Събина Петканска-Вълева, Румен Христов и Соня Келевед-
жиева споделиха какви са техните мотиви да участват в
изборите и основните им приоритети.

Проблемите в здравеопазването
не търпят отлагане

Учител, писател, сценарист и режи-
сьор - това са малка част от дейностите,
с които се занимава активно друг от кан-
дидатите на “БСП за България” в Сливен
Соня Келеведжиева. За свои приоритети
тя очаквано посочва образованието, кул-
турата, младите хора и социалните дей-
ности. Моята кауза са Сливен и Бълга-
рия, подчертава Келеведжиева. Според
нея предлаганият от БСП културен чек
за младите е добра стъпка, но подчерта-
ва, че има още много неща, които трябва
да се направят. Боли я, че всяка година
младежи от Сливен, а и не само от там,
напускат родните места и отиват в по-
големи градове или в чужбина. “Всички
политици от всички партии трябва да си
подадат ръка в името на младите хора! В
нашата платформа има много добри пред-
ложения, надявам се да срещнем разби-
ране и да ги реализираме. За да можем да
запазим младите в България, те са наше-
то бъдеще. Бихме могли да се погрижим
за тях, за младите семейства, да обезпе-

Д-Р СЪБИНА ПЕТКАНСКА-ВЪЛЕВА:

бено у нас. Доктор Петканска
съжалява, че от ниското ниво на
здравната услуга потърпевши са
най-вече пациентите, но и основ-
ната част от лекарите.

“Преди повече от 20 години
започна реформа в здравеопазва-
нето, която имаше пазарна насо-
ченост и философия. Тя все още
не е завършена, а проблемите

дружества, повтаря социалистка-
та. Тя се надява държавата да ин-
вестира в съвременно медицин-
ско оборудване; да приеме на-
редба за достойно възнагражде-
ние на труда на медицинските
специалисти; да има единни
държавни стандарти и практики
под консултацията на национал-
ните здравни експерти за лече-

ние на различните заболявания.
Трябва да се насочат усилия за
превенция на заболяванията в
доболничната помощ, да се под-
помогне бързата помощ, продъл-
жава да изброява д-р Петканска,
като не пропуска и забравеното
следболнично лечение. Тя е до-
волна от програмата на БСП, осо-
бено в частта, в която има най-

от 20 на 10%, безплатни лекар-
ства за деца до 14-годишна
възраст, защита на лечебните за-
ведения в трудно достъпни реги-
они - това са първите неща, кои-
то тя смята, че трябва да се въве-
дат в здравния сектор. Според
нея КОВИД-кризата е показала
много слабости на съвременна-
та неолиберална държава, осо-

стават все по-големи”, отбелязва
лекарката. Става ясно, че не е
доволна от монопола на НЗОК и
превръщането на лекарите в ед-
нолични търговци, а болниците -
в търговски дружества. “БСП за
България” ще положи всички
усилия за подобрение на здрав-
ната услуга на гражданите, бол-
ниците не бива да са търговски

много експертиза - здравеопазва-
нето. Докторката има 20-годиш-
на практика на хирург и смята, че
може да е полезна в законодател-
ството, свързано със сферата. Д-
р Петканска е била и общински
съветник, не се страхува от бю-
рокрацията. Не се притеснява от
партийните си пристрастия - чле-
нува в БСП от 1995 г.

Председателят на БСП в Нова Загора
Румен Христов също е в челните места в
листата на “БСП За България” в 21 МИР.
Той е категоричен, че само Българската
социалистическа партия може да доведе
до така чаканата промяна и приключване-
то на порочния модел на управление, въве-
ден и прилаган повече от десетилетие от
Бойко Борисов и ГЕРБ. Христов е агро-
ном по образование, а 11 години е рабо-
тил в системата на МВР. Бил е началник
на полицейското управление в Нова Заго-
ра, а за кратко през 2017 г. е заместник
областен управител на Сливен. Очаквано
акцентира на местните проблеми, с които
е запознат детайлно. “Нова Загора има
много нерешени проблеми, нужна ни е
по-прозрачна работа на администрация-
та, нулева толерантност към нарушители-
те на обществения ред. Градът трябва да
бъде по-сигурен, нужно е по-добро об-
щинско здравеопазване и образование,
условия за развитие на малкия и средния
бизнес”, заявява той. Христов добавя, че

РУМЕН ХРИСТОВ: СОНЯ КЕЛЕВЕДЖИЕВА:

Необходима е сигурност и в опазването
на културното ни наследство

Програмата на БСП може
да доведе до ново Възраждане

това се отнася до всички български общи-
ни - от малките до големите. “След години
управление на една партия, която не ре-
шава реалните проблеми на хората, те вече
ни се струват нерешими. БСП обаче има
програма, която предвижда решения в
редица сектори”, допълва социалистът.

Христов признава, че експертността
му е в сектор сигурност. По думите му
обаче такава трябва да има във всички
останали сфери. Като пример дава абди-
кацията на местните власти от отговор-
ност за едно от съкровищата на община
Нова Загора - близките могили в Дядово
и Караново. Край второто село бяха от-
крити уникални тракийски колесници, в
началото на годината общината обаче
премахнала СОТ и видеонаблюдението
край гробницата на т.нар Източна могила.
“В Гърция, дори в Сърбия и Северна
Македония чудеса правят от един камък,
а ние подаряваме на иманяри или просто
изоставяме истински съкровища”, ядосва
се той. Допълва, че ако отидем на място,
ще се уплашим от отношението и състо-
янието на това богатство.

Кандидатът за народен представител
ни води в Дядово. Обрасъл път, покрити
със зеленина табели и бурени скриват
всичко, което някога е било отворено за
посетители. Оградата е паднала, охрана
няма, всичко е заключено. “Ключовата
дума е отговорност - на държавата за цен-
ностите й, на местните власти, които също
трябва да се грижат”, смята Христов. Спо-
ред него през Закона за културното на-
следство и някои други закони България
може да подсигури опазването на богат-
ствата си и да ги промотира пред света.

чим първото, второто дете, да им помог-
нем, да покажем, че държавата я е грижа
за тях”, емоционална е Келеведжиева.

Друга нейна болка е грамотността на
българчетата. Тя е учител по български
език и литература и призовава за спешно
ревизиране на Закона за образованието и
новата програма за училищата. “Нашите
деца ще излязат осакатени. Учител с до-
статъчно много опит може да си позволи
да допълва програмата, да доработва неща,
които не влизат в нея, но млад колега не
би посмял или би се затруднил. Тази про-
грама не е пълна”, обяснява кандидатката
за народен представител. По думите й са
нужни повече часове за упражнения по
граматика, за диктовки и др.

Келеведжиева одобрява категорично и
предложенията на БСП за повече държав-
ни средства, насочени към културата. Дър-
жавата трябва да обгрижва културните
институции, защото те съхраняват наша-
та културна идентичност и нашето бъде-
ще, смята тя. Вече 30 години се занимава
с театрална формация “Класика”, която
представя само български спектакли - оп-
ределя го като училище по патриотизъм.
Категорична е, че музеи, самодейни теат-
ри и творчески работилници също трябва
да получават подкрепа от държавата.
“България има нужда от своя нов Паисий,
имаме нужда от ново Възраждане и това
може да го направим с програмата на
БСП”, категорична е Келеведжиева.

Страницата подготви
Павлета ДАВИДОВА
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Детският симфоничен
оркестър - Сливен,
свири в зала „България”
Софийската филхармония представя проекта на цигуларя
Георги Калайджиев „Музиката вместо улицата”

Димитър Еленски ще
изпълни на 1 юли от 19 до
22 ч. градината на “Сохо” в
София (ул. “Искър” 4) с усе-
щане за уют и споделеност с
порция майсторски aкустич-

Новата книга на
Милена Димитрова
с премиера в „Перото”

СНИМКА СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

Софийската филхармония подава
ръка на децата от Детския симфоничен
оркестър - Сливен. На 4 юли от 18 ч. те
застават на сцената на най-престижната
зала в България рамо до рамо с музикан-
ти от националния оркестър, научи
ДУМА от филхармонията.

Детският оркестър е създаден от ци-
гуларя Георги Калайджиев, бивш концерт-
майстор на камерния ансамбъл “Софий-
ски солисти”. Неговият проект “Музика-
та вместо улицата” започва преди десе-
тина години с обучението по класически
музикални инструменти - цигулка, пиа-
но, виола и китара, на ромски деца от
квартал “Надежда” в Сливен. Основната
цел е да отвори нови хоризонти към из-
куството и творчеството за социално
слабите деца от града. През 2014 г. Геор-
ги Калайджиев разказа за тази своя идея

в интервю за ДУМА, което може да се
прочете в сайта на вестника.

В момента в школата на проекта се
обучават тридесет деца, на възраст от
7 до 13 години, по различни класически
музикални инструменти. Освен безплат-
ни уроци по цигулка, пиано, виола, флей-
та, обой, кларинет, виолончело и др., те
изучават сериозно и солфеж. В програ-
мата им са включени още засилена подго-
товка по български език и литература и
изобразително изкуство.

Няколко от възпитаниците на проекта
“Музиката вместо улицата” продължават
образованието си в музикалните училища
в Стара Загора и Бургас. Обучението им
се подкрепя със стипендии, предоставени
от маестро Георги Калайджиев, Мария
Хаушилд и техните германски партньори.
Съвсем наскоро школата на проекта се

поздрави и с първия си абитуриент, ус-
пешно кандидатствал в Музикалната ака-
демия. Това е младата цигуларка Цветели-
на Христова, завършила НУМСИ “Проф.
Панчо Владигеров” в Бургас.

Софийската филхармония се присъе-
динява към усилията на децата от Сливен
да усвоят класическото изкуство и заста-
ва рамо до рамо с тях, за да докаже, че
музиката може да даде надежда за по-
добър живот. Всеки може да се присъе-
дини към този концерт и да изрази сво-
ята съпричастност към усилията на г-н
Калайджиев и екипа му да осигури до-
стоен живот на своите ученици. Дири-
гент на концерта ще бъде Славил Дими-
тров. В програмата: творби от Бах,
Шостакович, Пиацола и др. Концертът
се осъществява с помощта на Министер-
ството на културата.

С музиката на Димитър Еленски
в градината на „Сохо”

но изпълнени блус, рок и джаз
парчета, научи ДУМА от
Люба Христова, основател и
творчески директор на
“Сохо”. Входът е свободен.

В чест на настъпващото

лято домакините канят на ле-
жерна четвъртък вечер сред
прохладата на градината им с
музика за душата - уютния
глас на Димитър Еленски, сли-
ващ се с китарата му. Музи-
кантът ще представи своя аку-
стичен прочит на познати и
не чак толкова познати блус,
рок и джаз парчета а ла “Фейт
ноу мор”, Джими Хендрикс,
Джеймс Бей, Аланис Мори-
сет, Крис Корнел и Лени Кра-
виц, както и авторски пиеси.
Някои от тях ще бъдат гар-
нирани със съпътстващи ис-
тории, от които ще разберем
защо неведнъж е докарвало
сълзички от смях в очите на
немалко хора. Защото чувст-
вото за хумор на Митко гра-
ничи само с музикалния му
талант, уточняват организа-
торите.

Творческият път на Ди-
митър Еленски преминава

през множество разнообраз-
ни превъплъщения с пресечна
точка - музиката. От хорист
при “Пловдивските момчета”,
през музикотерапевт и музи-
кален педагог във Франция,
мениджър на народен хор, от-
ново хорист в различни фор-
мации, сред които хор при
оперите на Пловдив, Стара
Загора и Плевен, Хор на Сор-
боната (Париж), пее и в
църковни хорове из цял Плов-
див, а понастоящем в София.
В последните години голяма
част от времето му е посвете-
но на децата, като преподава
музика в кооперативи, детски
градини и индивидуални уро-
ци по китара. Сред цялата па-
литра от дейности успява да
направи и свое собствено му-
зикално студио, в което дори
му остава време и за най-лю-
бимото му: да композира и
създава музика.

“Възкресение”

Представяне на книгата “Про-

клятието на бялото сирене” от

Милена Димитрова (с илюстрации

от Людмил Веселинов) организира

издателство “Книгомания” на 1 юли

от 18.30 ч. в Литературния клуб

“Перото” в НДК. Събитието се

провежда със специалното участие и

съдействие на Габриела Тодорова

(“Дар от Боговете”) и Темелко

Пампов (“Ромбус”). Авторката е

писала досега на сериозни теми - за

българите в чужбина, за историята

на родните компютри, за парламен-

тарната журналистика. Изведнъж

- готварска книга, комична и с пъте-

шествия! Милена Димитрова се е

качвала на планината Фуджияма.

Пила е чай с ескимоси в Аляска.

Плавала е до Ушуайя и е карала ски

в Африка на 3265 м надморска

височина. В шарж са я рисували на

снежна писта, но вместо с щеки -

с вилица и нож. Проявява задълбо-

ченост не само към количествата, а

и към изяществото на храната.

Разглезена е с изтънчена кухня от

дългогодишните си престои в Белгия

и в Америка, посочват издателите.

Издание за Явор Цанев
бе представено във Варна

Изданието “Явор Цанев, пътят

на художника в преследване на ира-

ционалното” бе представено в отдел

“Изкуство” на Регионалната библи-

отека “Пенчо Славейков” във Варна.

То разкрива естетския свят на ху-

дожника, напуснал ни преди седем

години. Съставител на книгата, за-

мислена като двуезичен каталог, е

съпругата на художника Тоня Цане-

ва; реализира се с финансовата под-

крепа на фонд “Култура” на община

Варна. Партньори в проекта са РБ

“Пенчо Славейков” и портал “Кул-

тура”. Каталогът дава системати-

зиран и цялостен поглед върху твор-

чеството на Явор Цанев (1956-2014)

в контекста на културния живот на

Варна, като осветява и творческата

сцена на града от установяването

на художника там през 1982 г. до

последните му дни. Представени са

163 репродукции. Обединяващ еле-

мент са текстовете от “Тетрадки-

те” на Явор Цанев. Изданието раз-

глежда все още недостатъчно из-

следвания период от 80-те години на

ХХ в. до първите десетилетия на ХХI

в. - години на исторически промени,

последвани от безвремието на без-

крайния преход. Проектът е дело на

сдружение “Фондация Явор Цанев”.



СПРАВОЧНИК 2021

ВТОРНИК

29 ЮНИ14

Времето днес ще бъде слънчево. След обяд главно над планин-

ските и североизточните райони ще се развива купеста и

купесто-дъждовна облачност и на отделни места там ще

превали и прегърми. Ще духа слаб югоизточен вятър. Макси-

малните температури ще са предимно между 31° и 36°, по-

ниски ще останат по Черноморието - между 26° и 28°.

Атмосферното налягане ще се понижи и ще се доближи до

средното за месеца.

ВИДИН

36c

СОФИЯ

32c

САНДАНСКИ

36c

ПЛЕВЕН

35c

РУСЕ

34c

ПЛОВДИВ

36c

ВАРНА

28c

БУРГАС

28c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Всички завиждат кол-
ко красиво и хармонич-
но се гледате със своя
любим човек. Не спи-
райте.

ОВЕН

Партньорът ви може
да е в лошо настрое-
ние, поради което се
отнася скептично към
идеите ви.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Всичко ново и необичай-
но лесно ще привлича
вашето внимание. Ще
ви бъде трудно да успя-
вате.

22 май - 21 юни

РАК

Трябва правилно да си
разпределяте времето.
Ако не успеете, лични-
ят ви живот ще се
срине.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Трябва да поддържате
приятелски отношения
с хората,  близки на
вашия любим. Бъдете
искрени.

23 юли - 23 август

ДЕВА

На близкия ви ще се
иска да направи така,
че да ви бъде скъп и
нужен. Ще трябва да се
пребори.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще получите удар с
емоционален  заряд .
Стегнете се и се по-
старайте да бъдете
спокойни.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Върви ви във всичко,
свързано с  пари.  По
другите въпроси неща-
та не са толкова бле-
стящи.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ще ви се случи нещо,
което ще повлияе на
личния ви живот. Очак-
ват ви незначителни
промени.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Занимавайте се с анга-
жиментите си по своя
дисциплиниран маниер.
Старайте се да сте на
ниво.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще се появи възмож-
ност да сключите из-
годни сделки. Изберете
тази, която е по-на-
деждна.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Каквото и да чувства-
те, веднага ще бъде
забелязано, но за вас
това няма никакво зна-
чение.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡

08.40 —ÛÚËÌ Ò ”≈‘¿ ≈‚Ó
2020

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ÀˇÚÓ Ò ¡Õ“
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 ƒÌÂÒ Ì‡ ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020
13.15 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.30 »ÒÚËÌÒÍÓÚÓ  ËÓÚÓ ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
15.00 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.30 ¿Á Ó·Ë˜‡Ï ÊË‚ÓÚÌËÚÂ

‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 —‡ÏÓÚÌË Ò˙ˆ‡ Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ, 2007„./
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: “ÂÚÓ

ÔÓÎÛ‚ÂÏÂ
22.00 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: —Â-

˘‡ ÓÚ ÓÒÏËÌ‡ÙËÌ‡ÎËÚÂ
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ
√Î‡Á„ÓÛ

23.55 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: “ÂÚÓ
ÔÓÎÛ‚ÂÏÂ Ó·ÁÓ Ì‡
‰ÂÌˇ

00.30 ”≈‘¿ ≈‚Ó 2020: —Â-
˘‡ ÓÚ ÓÒÏËÌ‡ÙËÌ‡ÎËÚÂ
Á‡ÔËÒ

02.30 ŒÚ·ÎËÁÓ /Ô/
03.30 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡ /Ô/
04.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

05.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)

09.00 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î

21.00 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)

22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-

ÒÚ‚‡î

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-

Ì‡î

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ

„‡‰î

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî

00.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î

01.00 ì»ÒÚËÌÒÍ‡ Î˛·Ó‚î

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-

Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.30 ì√ÓÎˇÏÓÚÓ ÌÂ·Âî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.50 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

01.40 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

04.05 ì√ÓÎˇÏÓÚÓ ÌÂ·Âî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ì√ÓÎˇÏÓÚÓ ÌÂ·Âî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО
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Добавянето на повече домати към хранителния

режим може да намали сериозно риска от инсулт.

На всеки квадратен метър от Изгорения остров

има по една отровна змия Bothrops Insularis.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¿À≈ —¿Õƒ⁄– –¿ƒŒ—À¿¬Œ¬,
ÔÓÎËÚËÍ
»¬¿Õ ¬⁄À≈¬,
ÔÓÂÚ Ë ÔÂ‚Ó‰‡˜
 –»—“»≈À¿ —»Ã≈ŒÕŒ¬¿,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡
À≈¿  Œ≈Õ, ÏÛÁËÍÓÎÓÊÍ‡,
‰ËÔÎÓÏ‡Ú Ë ÔËÒ‡ÚÂÎÍ‡
œÓÙ. ‰- œ≈“⁄– ◊≈–¬≈Õfl Œ¬,
„˙‰ÂÌ ıËÛ„

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

»Á ÊÂÌÒÍË ÙÓÛÏ:
- »ÒÍ‡Ï ‰‡ Ì‡ÔÛÒÌ‡ ÏÓˇ, ‡Ï‡ ÒÂ
ÒÚ‡ıÛ‚‡Ï, ˜Â ·ÂÁ ÏÂÌ ˘Â ÏÛ Â ÔÓ-
‰Ó·Â!  ‡Í‚Ó ‰‡ Ô‡‚ˇ?!

Най-запалените фенове ще изпратят
слънцето и ще посрещнат първия юлски
изгрев на брега на морето край Лозенец с
иновативна и напълно нетрадиционна про-
грама, съобщават организаторите на тазго-
дишния Джулай. Морският музикален клуб
Hacienda Beach, който отбелязва и 10 го-
дини от откриването си, е събрал напълно
различни по стилове артисти за празника.
Джулая ще бъде посрещнат с музиката на
Гвардейския духов оркестър, Иво Димчев,
Игор Дамянов, диджеите Mr.K и Dimo BG.
Специално за Джулая те са приготвили ек-
склузивна селекция от ремикси на най-из-
вестните световни поп и рок хитове.

В курорта Свети Влас пък за пръв път
са приготвили за посрещането на Джулая
голям седемчасов музикален маратон. Му-
зиката ще владее откритата сцена до мор-
ския бряг от вечерта на 30 юни до 5,00 ч.
сутринта на 1 юли, без прекъсване, съоб-
щават от курортното селище.

Програмата ще започне от 22,00 часа с
хитови музикални парчета от диджей
STOYO. Водещи на музикалната програма
ще са шеф Манчев и актьорите Георги Ни-
замов и Мариан Вълев. Най-малкият участ-
ник ще е 13-годишният Мерт Асенов, та-

лантлив млад барабанист и китарист, който
ще открие концерта.

Млади артисти от  бургаска група
“F4” ще направят огнено шоу с факли,
съчетано с театър, танц и движения на
телата от най-високо ниво. За феновете
на рок музиката ще забият легендарните
“Сигнал”, както и група “Фанданго”, ко-
ито ще изпълнят хитовото парче “Джу-
лай Морнинг”. По време на изпълнени-

ето му - в 5,34 ч., ще се покаже над
морето и първият юлски изгрев.

Идеята е посрещането на първото юл-
ско слънце да стане традиция за Свети Влас,
а Джулая да събира всички, които се чув-
стват свободни и със свободен дух. Тази
година празникът е планиран и като кон-
церт в подкрепа на български музиканти и
млади таланти”, коментира кметът на ку-
рортния град Иван Николов.

Гвардейският оркестър
посреща Джулая в Лозенец

СНИМКА КМЕТСТВО СВЕТИ ВЛАС

Свети Влас за първи път организира голям концерт за празника

В Свети Влас готвят седем часов музикален
маратон за първото юлско слънце

Верига супермаркети в
САЩ подобри рекорда на
Гинес, приготвяйки 13 000
палачинки, съобщи аген-
ция ЮПИ, цитирана от
“Дарик нюз”.

От веригата Хай-Вий
(Hy-Vee) са събрали екип

В САЩ приготвиха
13 000 палачинки за Гинес

от 13 готвачи в магазина
си в Блу Спрингс, Мису-
ри, които са прекарали 7
часа и 16 минути в при-
готвяне на палачинките.
На място е присъствал
представител на Книгата
на рекордите на Гинес,

който е удостоверил по-
стижението. Приготвени-
те за новия рекорд пала-
чинки са дарени на местна
хранителна банка.

Предишният рекорд от
12 716 палачинки беше по-
ставен в Русия през 2017 г.

Покойник
позлати
близките си

Семейство от Египет откри
малко над 1,4 млн. долара в
банковата сметка на починалия
си баща, съобщи БТА. Исто-
рията се разиграла в град Гер-
да, разположен в южната част
на страната. Опечалените
близки били шокирани от от-
критието, като синът дори
припаднал и трябвало да бъде
откаран в болница.

Оказало се, че баща му тру-
пал тайно парите, а през това
време непрестанно се оплаквал
от нищета. Преди повече от
тридесет години бащата рабо-
тил в една от държавите в Пер-
сийския залив, където вероятно
е спечелил милионите. Нито се-
мейството му, нито съседите му
някога заподозрели, че притежа-
ва каквито и да било спестява-
ния. Близките му все още не мо-
гат да повярват, че са богати, а
дъщерята на потайния милионер
вече е получила десет предло-
жения за брак.

Тризначки от окръг Ориндж, щата
Калифорния са забременели едновремен-
но, съобщава телевизия Си Би Ес Нюз,
цитирана от Лента.ру.

Самите сестри-близначки, които
сега са на 35 години, са родени с раз-
лика от няколко минути. Сега Джина,
Нина и Виктория очакват да родят де-
цата си в рамките на четири месеца -
през юли, август и ноември.

Най-голямата от сестрите, Джина,
очаква момиче, което ще се нарича
Лейтън Грейс, средната - Нина, очак-
ва момче, което планира да се казва
Хендрик Пол. Най-малката - Виктория
също очаква момче, за което е избрала
името Зейдън Сет.

Бъдещите майки ходят с еднакви дре-
хи и планират да родят в една болница.

Кадър CBS Los Angeles

Тризначки
забременяха
едновременно



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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2

1/8-финали
Нидерландия - ЧЕ-

ХИЯ 0:2 0:1 Холеш (68)
0:2 Шик (80), ЧК: Де Лихт (Н-52);
БЕЛГИЯ - Португалия 1:0 Т. Азар
(42); Уелс - ДАНИЯ 0:4; ИТАЛИЯ -
Австрия 2:1 (след продължения);
снощи: Хърватия - Испания; Франция
- Швейцария; днес, 19.00: Англия -
Германия; 22.00: Швеция - Украйна.

РЕЗУЛТАТИ

Американката Сидни Мак-
Лафлин подобри световния ре-
корд в бягането на 400 м с
препятствия по време на аме-
риканските олимпийски квали-
фикации в Юджийн, Орегон.
21-годишната лекоатлетка запи-
са време 51,90 сек. и изпревари
Далайла Мухамад, световна
шампионка от Доха 2019 и
досегашна световна рекордьор-
ка с 52,16 сек. МакЛафлин ста-
на първата жена в историята,
слязла под 52 секунди.

Мухамад завърши втора с
52,42 сек., а на трета позиция

Сидни МакЛафлин (вдясно) подобри световния рекорд в бягането
на 400 м с препятствия, като изпревари Далайла Мухамад
на американските олимпийски квалификации в Юджийн, Орегон

Американка с нов рекорд
на 400 м с препятствия

се нареди колежанската шампи-
онка Ана Кокръл. И трите ще
бягат на Олимпиадата в Токио.

“От момента, в който се
събудих, знаех, че ще бъде стра-
хотен ден. Това е един от онези
моменти, за които мечтаеш и
си ги представяш. Ще се на-
слаждавам на този момент до
края на живота си. Някои неща
са неочаквани, но това е резул-
тат от вярата в процеса. Рабо-
тата с новия ми треньор Боби
Кърсий и новата система се ос-
ланя изцяло на вярата в проце-
са”, обяви МакЛафлин.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ЕВРО 2020
ПО ДИЕМА
19.00 Англия - Германия
ПО БНТ 1
22.00 Швеция - Украйна
ПО БНТ 3
23.55 Евро 2020 (обзор на деня)
ПО НОВА СПОРТ
ШАМПИОНСКА ЛИГА НА АЗИЯ
11.00 Атлетик 220 - Лий Ман
15.00 Ийстърн Лонг Лайънс -
Тайнан Сити
17.00 Даегу - Юнайтед Сити
19.00 Пекин -
Кавазаки Фронтале
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
14.20 Обиколка
на Франция (IV етап)
ЛЕКА АТЛЕТИКА
20.15 Световен тур в Люцерн

Джоузеф Диксън притиска Левски.
Британецът постави ултиматум на
клубното ръководство да му прати до-
говора до сряда вечерта. В противен
случай ще се откаже да купува “сини-
те”. За намеренията на кандидат-купу-
вача се разбра от писмо на компания-
та “10 BRINDLEY SPORTS &
ENTERTAINMENT”, която била на
Диксън. Фирмата е създадена на 14 май
2021 г. с цел да финансира проекта. За
седалище е посочен адрес в Сейнт
Питърсбърг, щата Флорида, където се
помещават още агенция за недвижими
имоти, фирма за дизайн и архитекту-
ра... и църква.

“На 8 юни г-н Диксън представи на
изпълнителния директор на Левски Па-
вел Колев документ от финансова ин-
ституция от САЩ, който потвържда-

Лудогорец няма да е
напълно готов за старта на
Шампионската лига. Техни-
ческият директор Козмин
Моци се надява играчите да
са на 90% готови за първия
мач с беларуския първенец
Шахтьор Солигорск, който
е на 7 юли в Разград.

Разградчани се прибраха

Белгия детронира еврошампиона
Португалия, като го победи с 1:0 в един
от най-интригуващите 1/8-финали. На
стадион “Ла Картуха” в Севиля точен
бе Торган Азар (42). По-малкият брат
на капитана на “червените дяволи” Еден
Азар със шут извън наказателното поле
матира стража Руй Патрисио.

“Отправихме 29 удара, ударихме и
две греди. Но загубата е факт. Вярвах-
ме във възможностите си, че можем да
стигнем до финала и да спечелим. Няма
справедливост или несправедливост,
просто допуснахме гол и не успяхме да
отбележим”, обяви селекционерът Фер-
нандо Сантош.

Диксън пак притиска Левски
Британецът постави ултиматум за договор до утре вечер

ва, че “10 BRINDLEY SPORTS &
ENTERTAINMENT”, базирана във
Флорида компания със специално
предназначение, е притежавана и кон-
тролирана еднолично от г-н Диксън
със специфична цел за неговата инве-
стиция в клуба. Документът подчерта-
ва следното. Общият бюджет на раз-
ходи от $242 476 301 са предвидени
за специфичната цел, която е изграж-
дането на мултифункционален стади-
он и търговски център на улица “То-
дорини кукли” №47 в София, в рамки-
те на 36 месеца след получаването на
контролния пакет акции.

Не можем да разберем точно защо
Левски не потвърждава публично на
притеснените си фенове простия факт,
че г-н Диксън разполага с гаранции за
наличието на необходимия капитал.

Предстоящият футболен сезон в
България започва през юли и г-н
Диксън е напълно наясно за необходи-
мото време за подготовка на футболен
отбор, който да бъде конкурентен от
самото начало на кампанията.

Преговорите се проточиха, което
е странно предвид факта, че Левски е
в сериозно застрашена позиция, коя-
то може да завърши с пропадане в
аматьорския футбол. Г-н Диксън вяр-
ва, че милионите привърженици на
Левски в България и по света заслу-
жават отбор, който да продължи да се
състезава в елитната лига, а с всеки
изминал ден възможността за това
значително намалява.

След разпространеното публично
видео с концепцията за стадиона, отго-
ворните архитект и дизайнер искат да

подчертаят следното: “Използвахме 3D
модели и обекти от предишни проекти,
имаме пълната свобода да го правим.
Те са налични в различни свободни
платформи. Няма проблем с авторски-
те права в тези софтуерни платформи,
което може да се потвърди от услови-
ята в тях.

На този етап нямаме конкретен про-
ект за прилежащите части около стади-
она и търговския център и се разбрах-
ме с нашия клиент, че представяме само
идея, която показва една възможност за
това как би могло да изглежда”, се каз-
ва в позицията на Диксън.

Белгия детронира еврошампиона,
чешки кошмар за Нидерландия

Козмин Моци: Лудогорец не е готов за Шампионската лига
от лагера в Австрия, където
в последната си среща раз-
биха ЛАСК Линц с 3:0 с
голове на Кирил Десподов
(20), Пиерос Сотириу (37)
и Клаудиу Кешерю (80).

“Завършихме добре и
без контузии. Сега ще почи-
нем малко и влизаме във
втората част на подготовка-

та. До първия официален
мач футболистите ще са на
90% готови. Селекцията е
отворена, ако намерим ка-
чествени играчи, ще ги взе-
мем”, каза Моци.

“Изиграх три мача за
осем дни. Не мисля, че съм
излязъл от игрови ритъм.
Спокоен съм, радвам се, ща-

стлив съм. Там, където ме
уважават и ми показват ува-
жение, радват се, че съм в
отбора и ми дават шанс да
се развивам, оставам. С
нетърпение очакваме мача с
Шахтьор. Искам да играя в
Шампионската лига. Пред-
стои да разберем дали ще
стане”, каза Десподов.

В другата среща Чехия поднесе
първата голяма изненада в елиминаци-
ите, след като надигра Нидерландия с
2:0. На “Пушкаш Арена” в Будапеща
“лалетата” излязоха като абсолютен
фаворит, но бяха бледа сянка на играта
си от груповата фаза. Те дори не от-
правиха точен удар към вратата на
съперника. За чехите вкараха Томаш
Холеш (68) и Патрик Шик (80), който
вече има 4 гола на сметката си. При 0:0
“подкрепа” чехите получиха и от Ма-
тай де Лихт (52), получил директен
червен картон за удар без топка. Чехия
ще спори с Дания за място на 1/2-фи-
налите в събота в Баку.

СНИМКА БГНЕС

Семейство гибони от
зоологическата градина в Загреб
предвиди Испания като победител
в снощния мач с Хърватия в 1/4-
финала на Евро 2020 в Копенхаген


